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Saknr: 17/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
13/148 

Sak nr: 
17/13 

Saksbehandler: 
Frida Hanø Kvingedal 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
17/13 Formannskapet 19.02.2013 
 
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 05.02.2013  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Protokoll fra 05.02.13 godkjennes som framlagt. 
 
Vedlegg: 
 
Protokoll fra 05.02.13. 
 
 



Saknr: 18/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
13/69 

Sak nr: 
18/13 

Saksbehandler: 
Sten Kristian Røvik 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
18/13 Formannskapet 19.02.2013 
 
 
ENDELIG AVTALE - AQUALINE A/S  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken fremlegges uten forslag til vedtak. 
 
Vedlegg: 
 
Saksnr. 12/13 – Kommunestyret 24.01.13. 
Fremforhandlet avtale mellom Frøya kommune og Aqualine AS. 
 
Saksopplysninger:   
 
Ramme for avtale mellom Frøya kommune og Aqualine AS har vært oppe til behandling i kommunestyret ved 
flere anledninger sist ved vedtak i sak 12/13 hvor det ble vedtatt rammer for avtalen og Formannskapet ble gitt 
fullmakt til å godkjenne den endelige avtalen basert på de rammer som er fastlagt tidligere i sak 164/12 og de 
rammer/bestemmelser som er opplistet i sak 12/13. Det vises til vedlegg vedrørende sak 12/13. 
 
Gjenstående punkter i avtalen besto av innløsningssum av arealene samt spredningsnett og asfaltering av festet 
areal. 
 
Med utgangspunkt i overnevnte rammer er følgende grunnlag ble lagt til grunn for forhandlinger: 
 
Innløsningssum 

• Innløsning etter 10 år 
• Kostnadsgrunnlag kr. 250,- pr. m2 
• Rentebetingelse 3,22% 

 
Spredningsnett 
Kostnadsdekning i sin helhet med oppgjør ved overtagelse av arealet 
 
Asfaltering av festet areal 
Kostnadsdekning i sin helhet med oppgjør i takt med kommunens finansiering. 
 
Vurdering:  
 
Med utgangspunkt i mandatet ble det av kommunens forhandlingsutvalg bestående av varaordfører Martin 
Nilsen, økonomisjef Sten Kr. Røvik og virksomhetsleder Andreas Kvingedal avholdt forhandlingsmøte med 
Aqualine AS. 
 
Til dekning av total kostnad for areal A(60 da) og B(40 da) på til sammen NOK 25 mill. ble andel av mottatt 
festeavgift tilsvarende avdragsdel av kommunens lånefinansiering hensyntatt. Innløsningssum ble beregnet til 
NOK 15,6 mill og tilbudt overfor Aqualine AS. 
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Mottilbud fra Aqualine AS ble begrenset til NOK 10 mill som medfører en underdekning i forhold til full 
kostnadsdekning i henhold til ramme på NOK 5,6 mill. Dersom oppsjonsrett på areal B(40 da) ikke benyttes 
reduseres innløsningsverdi foroholdsmessig.  
Dette vil i så fall medføre en underdekning på areal A(60 da) NOK 2,9 mill. 
 
Vedrørende spredningsnett på festet areal ble det enighet om full kostnadsdekning og fullt oppgjør ved 
overtakelse. 
 
Vedrørende asfaltering av festet areal ble det enighet om full kostnadsdekning med oppgjør i takt med 
kommunens finansierinskostnader. Ved innløsning settes innløsningsum til gjenstående del av 
asfalteringskostnader som ikke er redusert med betalte avdrag frem til innløsningstidspunktet.   
 



Saknr: 19/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
12/1093 

Sak nr: 
19/13 

Saksbehandler: 
May Therese Foss 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
3/12 Trafikksikkerhetsutvalget 17.10.2012 
19/13 Formannskapet 19.02.2013 
/ Kommunestyret  
 
 
TRAFIKKFARLIG BUSSLOMME PÅ FLATVAL - NY LØSNING PÅ SKOLESKYSS  
 
 
Innstilling: 
 
1. Frøya kommune vedtar å stadfeste vedtak fra Trafikksikkerhetsutvalget i sak nr 3/12 i møte den 

17.10.2012, med en endring i vedtakets punkt om ettermiddagskjøring. 
2. Ettermiddag: Minibuss kjører fra Nabeita til Avløs.  Rutebuss kjører som vanlig, med unntak at den 

snur på Flatval i stedet for på Avløs. Rutebussen tar med elever på strekningen fra Karlasvingen til 
Øyakrysset via Flatval og slipper de av på retur til Sistranda.  

3. Tiltaket vil koste kr 169 100 pr skoleår. Beløpet belastes konto 11715 1101 223 og finansieres ved bruk 
av bundet fond – Trafikksikkerhetstiltak – post 19500 1101 223 med kroner 103 367,73. Resterende 
beløp, kr 65 732,27 dekkes av reserverte tilleggsbevilgninger post 14901 1101 120. 

4. Tiltaket legges inn i planperioden 2014 og utover. 
 
Vedlegg: 
 
1. Vedtak fra møte i Trafikksikkerhetsutvalget, datert den 17.10.2012 
2. E-post fra Trønderbilene ang prisoverslag for endringen 
3. Kartutsnitt, M= 1: 5 000 
4. Ortofoto, M= 1: 5 000 
 
Saksopplysninger:   
 
Trafikksikkerhetsutvalget i Frøya kommune har vedtatt en endring i skoleskyssen for elever som går på Nabeita 
skole. Dette begrunnes med at busslommene på Flatval ikke gir den sikkerheten de skal gi, da barna krysser 
vegen for å gå på ”rett” side av vegen til og fra skolen. Området oppleves ikke som trygt på grunn av 
tungtrafikken som går gjennom området, samt at det kjøres med høy hastighet. I tillegg er det ikke fortau eller 
lignende i området.  
 
På bakgrunn av dette er det ønskelig å få til en midlertidig løsning fram til hovedvegen blir lagt om Flatval.  
 
Vurdering:  
 
Det er tydelig at situasjonen på Flatval er vanskelig, og at omlegging av hovedvegen er på overtid. En endring av 
skoleskyssen vil kunne representere en midlertidig løsning fram til omleggingen er en realitet og 
trafikksituasjonen på Flatval er forbedret.  
 
Det er flere forhold som må hensyntas; barnas sikkerhet og trygghetsfølelse, bussjåførenes arbeidshverdag samt 
foreldres behov for å vite at barna har et betryggende opplegg på veg til skolen. Det vanskeligste er å kombinere 
skoleveg med hovedfartsåre for tungtrafikk langs denne vegen. Når hovedvegen blir lagt om Flatval, vil dermed 
størsteparten av problemet forsvinne. 
 



Saknr: 19/13 

Det har tidligere kommet spørsmål om andre tiltak som kan avbøte noe på risikoen ved å ferdes langs denne 
vegen. Eksempelvis har det blitt diskutert om man skal etablere fartshumper eller fotgjengerovergang, men 
Statens Vegvesen blitt definert som noe som vil gi en falsk trygghet, og ikke nødvendigvis få det resultatet man 
håper på. 
 
Trafikksikkerhetsutvalget var på befaring den 17.10.2012, og det ble etter dette fattet vedtak i saken om endring 
av skoleskyss. Opprinnelig saksfremlegg var fremmet med tanke på tidligere diskusjoner i utvalget, og samsvarer 
dermed ikke hundre prosent med det omforente vedtaket som fulgte. Prinsippene er de samme, utvalget har valgt 
å holde fokus på en midlertidig løsning på en trafikkfarlig skoleveg fram til hovedvegen omlegges.  
 



Saknr: 20/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
12/1560 

Sak nr: 
20/13 

Saksbehandler: 
Andreas Kvingedal 

Arkivkode: 
Q21  

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
20/13 Formannskapet 19.02.2013 
/ Kommunestyret  
 
 
OVERTAGELSE AV GANG- OG SYKKEVEGER OG VEGLYS LANGS GAMLE FYLKESVEGER I 
SØR-TRØNDELAG  
 
 
Innstilling: 
 
Det vises til brev fra Statens vegvesen, datert 15.11.2012 m/vedlegg. 
 
Frøya kommunestyre viser til at drift av alle gang- og sykkelveger langs fylkesvegnettet i kommunen, er 
STFK sitt ansvar i dag. Når det gjelder klassifisering av fylkesvegnettet vil kommunestyret på nytt vise til 
trafikkøkningen langs Fv. 431 frem til Dyrøy ferjeleie og som må medføre at hele denne strekningen får 
klasse D-veg og ikke som i dag at siste del er en E-klasse. 
 
Frøya kommune er videre innstilt på at STFK overtar driftsansvaret for alle veglysanleggene på Fv. 716 
og Fv. 714 fra Flatval til Hellesvik. Den nødvendige opprustning av anleggene gjennomføres i samarbeid 
med veglysforeningene og kommunen er innstilt på å bevilge de nødvendige midler til dette arbeidet i 
økonomiplanen for 2014 – 2017. Det er imidlertid en klar forutsetning at for de strekninger hvor det etter 
fylkesvegplanen i perioden 2014-2017 vil  bli utbygget gang- og sykkelveger, så legges kostnader for 
veglysanlegg inn i utbyggingskostnaden. For disse strekningene vil en opprustning av anleggene ikke bli 
foretatt. 
 
Vedlegg: 
 
Brev fra Statens Vegvesen, datert 15.11.2012 m/vedlegg 
 
Saksopplysninger:   
 
I forbindelse med behandling av gjeldende fylkesvegplan, sak 96/2010 vedtok fylkestinget blant annet følgende: 
 

• Fylkestinget vedtar å ta opp som fylkesveger alle gang- og sykkelveger langs fylkesveger klassifisert 
som C- og D-veger. 

• Statens vegvesen bes foreta en nærmere gjennomgang av problemstillinger knyttet til veglys. I 
prinsippet er det naturlig å ta ansvaret for drift av veglys langs B-, C- og D-veger på fylkesvegnettet 
med årsdøgntrafikk over 1500 og etter nærmere sikkerhetsmessig vurdering der trafikken er under 
1500 ÅDT. Det bør også vurderes om veglenker med større trafikk har en struktur som tilsier fravær av 
belysning. Det forutsettes at anlegg som overtas har en standard(som tar utgangspunkt i) i henhold til 
Håndbok 264 Teknisk planlegging av veg- og gatebelysning Kap 6 Rehabilitering av veglysanlegg. 

 
STFK ber kommunen i tillegg å vurdere følgende, ut fra finansiering knyttet til E-veger: 
 

• Ser kommunen at det er andre veger som er viktigere enn dagens E-veg slik at det kan byttes 
kommunal veg mot fylkesveg, ca. km mot km? 

• Er det E-veger som kommunen ønsker å drifte som sitt eget vegnett, mot godtgjørelse fra 
fylkeskommunen? 
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Vurdering: 
 
Når det gjelder gang- og sykkelveger langs fylkesveger i Frøya kommune, er dette veger som helt og fullt driften 
av STFK. Dette forholdet er derfor ikke aktuelt å vurdere for kommunen, da det forventes at de gang- og 
sykkelveger som er regulert på strekningen Dyrvik – Hellesvik langs Fv. 714 og langs Fv. 716 fra Nabeita skole 
til Flatval bygges ut med fylkeskommunale midler, slik de andre strekningene er utbygget. 
 
Videre ser rådmannen ingen E-veger som kan byttes mot kommunale veger km mot km. Kommunen har allerede 
overtatt en strekning på ca. 3 km av Fv. 411 til Fillingsnes, som en del av forskotteringsavtalen for ferge til 
øyrekka. Rådmannen vil imidlertid bemerke at Fv. 431 fra krysset ved Skjønhals er klassifisert som E-veg. Frøya 
kommune har ved flere anledninger pekt på den økte trafikken på denne vegstrekningen frem til Dyrøy ferjeleie 
og at denne strekningen må oppgraderes til D-klasse. 
 
For veglysanleggene er situasjonen en helt annen. I vedtaket fra Fylkestinget er det foreslått at ansvaret for drift 
av veglys langs B-, C- og D-veger på fylkesvegnettet med årsdøgntrafikk over 1500 bør overtas av fylket, samt 
at det trafikken er under 1500 ÅDT etter nærmere sikkerhetsmessig vurdering også kan overtas av fylket. 
 
I henhold til forslaget er det veglyset langs Fv. 714 på strekningen Frøyatunnellen til Hellesvikkrysset som 
overtas av fylket. Denne strekningen består av klasse B-veg frem til Sistranda og klasse C-veg videre til 
Hellesvik. Det er ikke foreslått overtatt driften av veglysanlegget fra rundkjøring i Hamarvik og frem til og med 
Flatval. Dette er også en klasse C-veg som har svært stor trafikk, ikke minst sett i forhold til tungtrafikk og bør 
komme inn under formuleringen i fylkestingvedtaket som sier: ”Etter nærmere sikkerhetsmessig vurdering der 
trafikken er under 1500 ÅDT”. 
 
Rådmannen ser det derfor som helt naturlig at dersom kommunen går inn for en overføring av driftsansvaret for 
veglysanlegg så må dette skje for hele strekningen Flatval – rundkjøring(Fv. 716) og videre til Hellesvik(Fv. 
714).  
 
Ingen av disse veglysanleggene driftes i dag av kommunen. Deler av anleggene driftes allerede av fylket (nye 
strekningen fra Sistranda til Dyrvik), samt lys fra tunnelen og opp til rundkjøringen. Imidlertid er det private 
veglysforeninger som både har bygget ut og som drifter anleggene. Anleggene er av ulik kvalitet og ut fra de 
kriterier som fylket setter for overtakelse må det foretas en betydelig oppgradering av de gamle anleggene. Det 
er ikke regnet på hva dette vil koste, men det er helt klart at de enkelte veglysforeningene ikke har mulighet til 
disse kostnadene. Dette betyr at dersom anleggene skal opprustes til den standard som kreves for at anleggene 
skal kunne overtas av STFK så må dette i stor grad bekostes av kommunen. 
 
Det er som sagt ikke beregnet hva en slik opprustning av anleggene vil bety av kostnader, men dette må det 
selvsagt fremskaffes tall på før en endelig avtale inngås. Det må også avklares om STFK vil bekoste utbygging 
og drift for de veglysanlegg som bygges langs de gang- og sykkelveger som er planlagt utbygd i henhold til 
reguleringsplan. Det må også ses på om disse strekningene kan avventes inntil gang- og sykkelvegnettet blir 
utbygd, slik at man ikke utfører arbeider som senere vil bli omgjort ved utbygging av gangvegnettet. 
 
Rådmannen vil imidlertid understreke at det er viktig for trafikksikkerheten at man får utbygd et 
sammenhengende veglysanlegg på strekningen Flatval – Hellesvik, hvor befolkningstettheten er størst på Frøya 
og hvor man får størst mulig gevinst ved økning av trafikksikkerheten. 
 
Rådmannen tilrår derfor at veglysanleggene på strekningen Flatval – Hellesvik i sin helhet overtas av STFK og 
at anleggene opprustes til den standard som kreves i henhold til Håndbok 264. Det er imidlertid en forutsetning 
at langs de strekninger hvor det innen rimelig tid skal utbygges gang- og sykkelveg, så legges kostnader med 
lysanlegg inn som en del av utbyggingskostnaden. Dette betyr at disse strekningene ikke opprustes og 
driftsansvaret overtas av STFK først etter at gang-og sykkelveg inkl. veglysanlegg er utbygget.  
 
Det foretas snarest en avklaring med Statens Vegvesen vedr. hvilke anlegg som pr. i dag ikke er tilfredsstillende 
og det foretas en kostnadsberegning for opprustning av anleggene. Dette arbeidet utføres i samarbeid med de 
enkelte veglysforeningene og må være fullført før behandling av økonomiplanen for 2014- 2017, slik at 
nødvendige bevilgninger kan inntas i budsjettene for 2014 og 2015. 
 
 
 



Saknr: 21/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
10/1569 

Sak nr: 
21/13 

Saksbehandler: 
Andreas Kvingedal 

Arkivkode: 
L83  

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
21/13 Formannskapet 19.02.2013 
/ Kommunestyret  
 
 
FORESPØRSEL OM KJØP AV TOMTEAREAL PÅ SULA - FØLLING EN  
 
 
Innstilling: 
 
Kommunestyret viser til søknad fra Sula Eiendom A/S om kjøp av tilleggstomt til Gnr. 64, bnr. 219 på 
Føllingen. 
Kommunestyret vedtar at Sula Eiendom A/S får kjøpe det omsøkte arealet under følgende forutsetninger: 

• Det omsøkte arealet skal benyttes i henhold til arealformålet i kommuneplanens arealdel og i 
samsvar med utnyttelsen som er oppgitt i søknaden. 

• Tomta må være utnyttet til formålet (båthotell) innen 2 år etter dato for tinglyst skjøte. 
• Tilleggstomten sammenføyes med hovedbruket Gnr. 64, bnr. 219 
• Tomtepris fastsettes til kr. 37.000,- og omkostningene ved eiendomsoverdragelsen deles likt 

mellom kjøper og selger i samsvar med bestemmelsene for eiendomssalg på Sula. 
 
Vedlegg: 
 
Søknad fra Sula Eiendom A/S, datert 23.10.2012 
Kart i målestokk 1:1000 
Utsnitt av kommuneplanens arealdel i målestokk 1:2000 
 
Saksopplysninger:   
 
Sula Boats A/S søkte i 2008 om tomteareal på Følingen, øst for daværende Sula Sjøprodukter A/S. Denne 
søknaden ble etter en tid trukket tilbake av søker. I 2011 søkte så Sula Boats A/S på nytt og søknaden ble 
behandlet i formannskapet med positivt vedtak, men senere utsatt i Kommunestyret.  
Bakgrunnen for utsettelsen var at man ønsket en vurdering for fastsettelse av tomtepris. Før disse behandlingene 
hadde søknadene vært forelagt Sula fiskarlag til uttalelse og de hadde ingen merknader til søknadene. 
 
Vurdering: 
 
Sula Boats har nå avviklet driften og Odd Larsen har overtatt 77,6% av aksjene i Sula Eiendom A/S(tidligere 
Sula Sjøprodukter Holding A/S). Det arbeides nå med å omgjøre bygget til båthotell med innendørs og utendørs 
lagring av båter samt service på båt og motor. Dette er samme formål som tidligere Sula Boats søkte om og dette 
er i samsvar med arealdelen i kommuneplanen. 
 
I og med at søknaden er i samsvar med tidligere søknader når det gjelder utnyttelse av arealet, ser rådmannen det 
unødvendig å sende saken over til Sula fiskarlag for ny uttalelse. Det er nå snakk om et annet selskap som skal 
benytte området til samme formål som Sula fiskarlag tidligere har uttalt seg til. 
 
Når det gjelder tomtepris så har det ikke vært omsatt industriareal på Sula de siste årene. Imidlertid ble det solgt 
tilleggsareal til Persefone A/S i 2012, hvor tomteprisen ble fastlagt ut fra kr. 10,- pr. m2, men i og med at alle 
omkostninger skal deles likt mellom kjøper og selger ble det fastlagt en fast sum tomtepris som omfattet hele 
arealet. Dette var for å sikre at man faktisk oppnådde en kvadratmeterpris på kr. 10 pr. m2. 
 
Det tilrås at dette prinsippet også legges til grunn ved salg til Sula Eiendom A/S. Med de gebyrer som påløper og 
som skal deles likt mellom kjøper og selger betyr dette at prisen fastsettes til kr. 37.000,-.  
 



Saknr: 22/13 

FRØYA KOMMUNE 
Formannskapet Møtebok 
Møtedato: 
19.02.2013 

Arkivsaksnr: 
13/107 

Sak nr: 
22/13 

Saksbehandler: 
Knut Arne Strømøy 

Arkivkode: 
 

Gradering: 
 

 
Saken skal behandles i følgende utvalg: 
22/13 Formannskapet 19.02.2013 
 
 
TILDELING AV MIDLER FRA LERØY MIDNOR AS - 2012  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken legges fram uten forslag til vedtak. 
 
Vedlegg: 
 
Lerøy Midnor AS – tildelingsbrev 
Søknad fra Strømøy Gård / Stall og Stutteri 
Søknad fra Frøya Idrettspark 
Søknad fra NMK Frøya 
Søknad fra Frøya Turlag 
Søknad fra FAU ved Dyrøy oppvekstsenter 
Søknad fra Sørburøy Vel 
Søknad fra Dyrøy Grendalag 
Søknad fra Mausund Husflid og Brukskunst 
 
Saksopplysninger:   
 
Frøya kommune har mottatt et brev fra Lerøy Midnor AS stilet til ordføreren om at bedriften har tildelt midler til 
de kommunene der bedriften har oppdrettsaktivitet, fordelt etter en nøkkel basert på omsetning og sysselsetting 
foregående år. 
 
I brev datert 10.10.2012 gir Lerøy Midnor AS melding om at Frøya kommune tildeles kr. 100 000 (ett hundre 
tusen kroner). 
 
Bedriften sier at midlene er tenkt som startkapital eller en støtte som utløser midler fra andre instanser, både 
offentlige og private. De håper også at midlene blir brukt som en spore til fortsatt innsats som ildsjel og med 
felles dugnader for å oppnå ønsket må. 
 
Lerøy Midnor AS ønsker at utdelingen skal oppfattes som en honnør og takk til de som gjennom utrettelig arbeid 
og felles innsats fører til at kommunen bli et enda bedre sted å vokse opp i og bo i for alle. 
 
Kriteriene for støtte er: 
 

1. Midlene skal komme i tillegg til allerede budsjetterte midler i kommunen. 
2. Midlene skal eller kan være utløsende faktor for å gjennomføre store fysiske prosjekt, som vanskelig 

kan realiseres uten støtte, og aller helst utløse andre midler både offentlige og private samt god 
gammeldags dugnadsinnsats. Midlene skal IKKE brukes til vanlig drift. 

3. Midlene prioriteres til prosjekter for idrett/kultur, helst hvor barn og unge er involvert, men kan også 
brukes til andre viktige tiltak for å fremme sikkerhet eller aktivitet for innbyggere i alle aldre. 

4. Midlene skal helst bruke til ett prosjekt. 
5. Lerøy Midnor AS skal profiteres i prosjektet. 



Saknr: 22/13 

 
Lerøy Midnor AS håper at beløpet blir brukt fornuftig slik at man får mest mulig igjen for pengene, og at Frøya 
kommune finner en verdig kandidat som fortjener gaven. 
 
Formannskapet fikk saken til behandling 6.11.2012 og fattet da følgende vedtak: 
 
Formannskapet ber om at midlene lyses ut på vanlig måte. 
Formannskapet gjør den endelige tildelingen basert på søknader. 
 
Midlene ble annonsert på våre hjemmesider og på Frøya.no samt at vi gjennom Frøya Frivilligsentral sendte 
utlysningen ut til alle lag og organisasjoner på Frøya med søknadsfrist 15.12.2012. 
 
Vi har mottatt åtte søknader noe som for øvrig er det høyeste antall søknader vi har mottatt på disse midlene. 
 
Midler fra Midnor Lerøy AS har også tidligere blitt behandlet på samme måte, der formannskapet har tildelt etter 
søknader. Her kan nevnes at i 2010 mottok NMK Frøya kr. 100 000, i 2008 ble ”Ungdomskafe i sentrum” tildelt 
kr. 70 000 mens i 2006 gikk kr. 100 000 til Frøya kulturskole, Frøya kulturhus og Nærmiljøkontoret for innkjøp 
av lydutstyr og dansematter. 
 
Av de åtte søkerne er det fire søkere som søker om langt mindre enn de utlyste midlene mens fire søker om hele 
beløpet. Viser i den forbindelse til at Lerøy Midnor AS i sine kriterier sier at midlene skal helst brukes til ett 
prosjekt, dette har Frøya kommune vektlagt tidligere. 
 
Vurdering. 
 
Alle søkerne har gode prosjekt og flere av dem har mottatt ulike tilskudd tidligere. To av søkerne søker også 
spillemidler og er prioritert av Frøya kommune til å motta det. 
 
Søknadene: 
 
Strømøy Gård: søker om tilskudd til å etablere oppholdsrom og fellesanlegg med dusjer for aktive og andre samt 
tribuner i selve ridehallen. Søker om kr 100 000. 
 
Frøya Idrettspark: søker om bidrag til å bygge ”skiftebu” for utøverne i forbindelse med tribuneanlegget samt 
tilrettelegge for bevegelseshemmede pluss at de vil bygge tak over tribunen. Det søkes om spillemidler til 
anlegget i 2012, men det er ikke til dette prosjektet. Frøya Idrettespark mottar et årlig tilskudd fra Frøya 
kommune på kr. 100 000. 
Søker om kr. 100 000. 
 
NMK Frøya: søker om tilskudd til bygging av klubbhus ved banen på Flatval. Klubbhuset skal inkludere 
verksted og undervisningslokaler. NMK fikk midlene ffa Lerøy Midnor AS i 2010 og det kan opplyses at det er 
søkt spillemidler til dette prosjektet. 
Søker om kr. 100 000. 
 
Frøya Turlag: søker om midlene til utvikling av kjentmannsprøven ”Frøyavandreren” og skilting av turløyper 
samt informasjonstavler. 
Søker om kr. 100 000. 
 
FAU ved Dyrøy oppvekstsenter: Søker om midler til innkjøp av en ”vennskapshuske” som er tenkt plassert ved 
selve sentret. 
Søker om kr. 32 550. 
 
Sørburøy Vel: det er idrettsgruppa i velforeningen som søker om tilskudd til innkjøp av diverse utstyr. 
Søker om kr. 20 000. 
 
Dyrøy Grendalag: søker om to sittegrupper for bruk ved siden av fotballbanen. Dette er det samme anlegget 
FAU ved Dyrøy oppvekstsenter søker til. 
Søker om kr. 10 000. 
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Mausund Husflid og Brukskunst: søker om støtte til oppsetting av en gapahuk i nerheten av idrettsanlegget på 
Mausund. 
Søker om kr. 11 940. 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen mener det er meget positivt at næringslivet i kommunen bidrar med midler til idrett og kultur og er 
glad for bidraget fra Lerøy Midnor AS, men velger som tidligere år å legge saken frem for formannskapet uten 
administrativ tilrådning. 
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SØKNAD OM FINANSIERING AV NYTT FAGSKOLETILBUD INNEN  FISKERI  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Forslag 1: 
Formannskapet avslår søknad fra ORME ressurs og fagskole vedrørende finansiering av nytt 
fagskoletilbud innen fiskeri. Avslaget begrunnes med at Frøya kommune ikke har avsatte midler til slike 
formål i budsjettet. 
 
Forslag 2: 
Formannskapet stiller seg svært postitiv til at det skal etableres et nytt fagskoletilbud ved Frøya 
videregående skole, for å tilfredstille nye krav i fiskerikonvensjonen av 7. juni 1995. Søknaden fra ORME 
ressurs og fagskole innvilges som omsøkt. Kostnaden på kr. 65.000,- tas fra reserverte 
tilleggsbevilgninger. 
 
Vedlegg: 
 
Søknad fra ORME ressurs og fagskole om finansiering av nytt fagskoletilbud innen fiskeri, datert 18.12.2012. 
 
Saksopplysninger:   
 
ORME ressurs og fagskole søker Frøya kommune om kr. 65.000,- til utvikling og etablering av et nytt 
fagskoletilbud i fiskerifag, ved Frøya videregående skole. 
 
Bakgrunnen for søknaden: 
For å sikre rekruttering til fiskeflåten i fremtiden er det viktig å få til en utdanning for personell til fiskeflåten 
utover videregående opplæring (fagbrev). Per i dag finnes ikke noen fagutdanning for fiskeflåten utover fagbrev. 
 
Fra og med 29. september 2012 trådte det i kraft nye krav i form av STCW 95 F-konvensjonen (se søknad). 
Denne konvensjonen definerer minimumskrav til innholdet i den teoretiske utdanningen og lengden på den 
praktiske opplæringen (fartstid) som skal legges til grunn for sertifiseringen. Frøya videregående skole ved 
Ressurssenteret har i samarbeid med ORME fagskole satt sammen ei prosjektgruppe med mål om å utvikle et 
nytt fagskoletilbud, hvor kravene til fiskerikonvensjonen inngår; 
 

1. Vakthavende offiser på fiskebåter (styrmann) 
2. Fiskeskipper 

 
Utdanningene har hver en varighet på 6 måneder, og vil omfatte følgende: 

- Navigasjon    
- Stabilitetslære 
- Sjøveisregler og bruk av navigasjon- og fiskeletingsinstrumenter 
- Sjømannskap 
- Fiskerifag (blant annet behandling og oppbevaring av fisk)  
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Prosjektgruppa har som mål at utdanningstilbudet skal komme i gang fra høsten 2013. 
 
Økonomien i prosjektet dreier seg om kostnader og finansiering av et prosjekt for å søke om godkjenning og 
gjennomføre arbeidet med igangsetting av studiet. Finansiering av selve studiet inngår ikke. Prosjektets 
finansieringsplan har følgende oppsett: 
 
 Regional utvikling ST      125.000,- 
 Utviklingsfond for fagskolen (STFK)    50.000,- 
 Norges Råfisklag (Kristiansund)     40.000,- 
 ”Sett sjøbein”       100.000,- 
 Bud og Hustad forsikring      30.000,- 
 Trøndertrygd       30.000,- 
 Frøya kommune       65.000,- 
 
For nærmere orientering rundt samarbeidspartnere, tidsplan og økonomi henvises det til vedlagte søknad. 
   
Vurdering: 
 
Det er svært postitivt at det jobbes for å få på plass et slikt utdanningstilbud for fiskeflåten som tilfredstiller nye 
krav/ konvensjoner. Slik rådmannen forstår det, har Frøya vgs. her en mulighet til å bli den første skolen i landet 
til å tilby en slik utdanning. Ut ifra vår posisjon som Sør – Trøndelags største fiskerikommune og arbeidet med 
Frøya Kultur og Kompetansesenter/ Blått Kompetansesenter, mener vi også at det både er riktig og naturlig at et 
slikt nytt fagtilbud lokaliseres på Frøya.  
 
Det er viktig å merke seg at prosjektgruppa i søknaden skriver at behovet for sertifisert personell til fiskerinæring 
vil bli betydelig på store båter i tiden som kommer, men også i den mindre fiskeflåten. I følge Asgeir Johansen 
ved Frøya videregående skole jobber sjøfartsdirektoratet med å utarbeide tilsvarende krav for mindre 
oppdrettsbåter (< 15 meter). Dette fagtilbudet vil også kunne tilfredstille disse kravene.  
 
Ut fra prosjektets finansieringsplan er totalkostnadene knyttet til dette prosjektet på kr. 440.000,-. Av dette søkes 
det altså om 14,8 % støtte fra Frøya kommune, dvs. kr. 65.000,-. 
 
Dessverre finnes det ikke avsatte midler til slike formål i budsjettet. Av denne grunn føler rådmannen seg 
forpliktet til å innstille negativt på søknaden. Rådmannen gjør imidlertid oppmerksom på at formannskapet har 
mulighet til å gi støtte som omsøkt gjennom bruk av budsjettposten reserverte tilleggsbevilgninger, dersom de 
mener at prosjektet bør støttes. På bakgrunn av dette fremmes saken til formannskapet med to ulike forslag til 
vedtak. 
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BREDBÅNDSUTBYGGING PÅ FRØYA  
 
 
Innstilling: 
 
Frøya kommune inngår avtale om bredbåndsutbygging med Sør-Trøndelag fylkeskommune. Kostnadene 
til prosjektet kr. 600.000,- dekkes over bruk av disposisjonsfondet. 
 
Vedlegg: 
 
Kart utarbeidet av Sør-Trøndelag fylkerskommune, som viser en oversikt over prioriterte områder i Frøya 
kommune. 
 
Saksopplysninger:   
 
Sør Trøndelag fylkeskommune ved prosjektdriver IKT-infrastruktur, Pål Magnar Dahlø har henvendt seg til 
Frøya kommune med status og fremdrift i forhold til bredbåndsutbygging på Frøya. Dette gjengis i det følgende: 
 
Når det gjelder bredbånd på Frøya er det to overordnede hovedproblem. Det første problemet er mangel på 
stamnett med høy og fremtidsrettet kapasitet (fiber). Det andre problemet er direkte knyttet til aksesser til det 
enkelte hus. Lang avstand til sentralen, samt dårlig linjekvalitet, medfører at kapasiteten mange steder ligger 
under 2 Mbps (minimumskrav).  
 
Alternative tiltak: 

a) På kort sikt vil det være mulig å etablere radiobaserte løsninger som kan gi husstander opp til 10/10 
Mbps, samt opp til 100/100 Mbps til næringsliv og kommunale bygg, eksempelvis skoler. 

b) På lang sikt så er det ønskelig å få etablert en fiber helt fram til Frøya, samt få spredd denne til sentrale 
steder/ sentraler på Frøya. Dette er både tid- og kostnadskrevende. Det er imidlertid svært lite 
sannsynlig at fiber til alle hus blir realiserbart. 

 
I vinter søkte fylkeskommunen om kr. 900.000,- til fortsatt utbygging på Frøya. Midlene ble tildelt av FAD via 
Norges Forskningsråd. Tildelingen skulle dekke 60 % av den planlagte utbyggingen. Restbeløpet på kr. 
600.000,- må i utgangspunktet dekkes inn av Frøya kommune. Sør-Trøndelag fylkeskommune vil utfordre 
leverandører til å bidra med deler av dette restbeløpet. Da dette foreløpig ikke er avklart må Frøya kommune på 
nåværende tidspunkt garantere for dette beløpet for å utløse den innvilgede støtten fra Norges Forskningsråd.  
 
Disse midlene gjør at store deler av Frøya kan dekkes med radiobaserte bredbåndssignaler, samt bidra til at også 
skoler kan få bedre kapasitet. Fritidshus og hytter vil også kunne ta i bruk en slik løsning (Se vedlagte kart). 
Dette vil gi en meget god løsning over store deler av Frøya. Løsningen kan bygges ut i flere faser og vil være 
fleksibel. 
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På bakgrunn av innspill fra Frøya kommune, kunnskap om huller i dekningen og tilbakemeldinger fra brukere, 
har Sør-Trøndelag fylkeskommune foreslått at disse områdene blir bygd ut: 

1) Nesset (inkludert Frøya næringspark) og Uttian 
2) Hammarvika/ Flatval 
3) Nordskaget 
4) Dyrøya 

 
De radiobaserte bredbåndssignalene vil ha en rekkevidde på inntil 5 km, og kapasiteter opp til 10 Mbps 
synkront. Abbonementene vil bli priset som ”normalt” andre steder. Sør-Trøndelag fylkeskommune 
gjennomførte en anbudskonkurranse tidligere i år som gikk på bredbånd til næringsparken, samt 
områdedekkende radiobasert bredbånd til ”øvrige hvite flekker” på Frøya. 
 
Frøya Næringspark og Sør-Trøndelag fylkeskommune er enige om ny løsning til Nesset og det vil bli skrevet 
kontrakt med Loqal som leverandør. Kommunen vil ikke bli engasjert i denne saken i forhold til finansiering. 
 
Tildelingen fra Norges Forskningsråd på kr. 900.000,- forutsetter at det signeres en avtale mellom Frøya 
kommune og Sør-Trøndelag fylkeskommune. Fristen for å få dette på plass var opprinnelig 21. januar, men av 
hensyn til å få saken politisk behandlet har vi fått utsatt frist slik at saken kan behandles i KST den 28. februar.  
 
Vurdering: 
 
Det hersker liten tvil om at Frøya har store utfordringer i forhold til dekningsgrad og kapasitet på bredbånd, både 
på fast-Frøya og i øyrekka. Vi har fått mange henvendelser fra både private og næringsliv som ikke har 
tilfredstillende internettaksess. I dagens digitale verden er det svært viktig å ha et tilfredstillende bredbåndstilbud 
for å holde tritt med den teknologiske utviklingen. Noe av årsaken til den situasjonen som vi befinner oss i, er at 
leverandører har hatt lite fokus på utbygginger på Frøya da det her er for få abbonenter til å forsvare større 
utbyggingskostnader. Sistranda er kanskje det eneste området på Frøya hvor det er lønnsomt for leverandører å 
foreta utbedringer.  
 
Dette prosjektet vil ikke avhjelpe situasjonen i hele kommunen, men de utvalgte prioriterte områdene vil oppleve 
en merkbar bedring. Når det gjelder fylkeskommunens utvelgelse av områder, har de valgt ut områder der det 
bor mest folk og som fremstår som hvite flekker på kartet. Fylkeskommunen har også foretatt en innbyrdes 
prioritering av disse områdene. Men de forventer at alle områdene blir bygd ut, såfremt Frøya kommune nå 
garanterer for de resterende 600.000,- kronene. 
 
I tillegg til dette arbeidet, er følgende prosjekter utført eller i ferd med å realiseres på Frøya: 

- Ny bredbåndsløsning på Sørburøy som dekker det meste av øya, samt ny løsning til skolen. 
- Leverandører vil oppgradere sentraler hvor dette er relevant og nødvendig. 
- Telenor skal bygge ny basestasjon på Sørburøy (3G 900) som vil gi dekning på mobilt bredbånd i store 

deler av Froan. 
- Netcom skal bygge ut ny basestasjon på Nord-Frøya. 
- Planlagt 4G på Sistranda. Begge operatørene jobber med dette. 

 
De 600.000 kronene som Frøya kommune må bidra med i dette prosjektet, knytter seg direkte til å få oppgradert 
bredbåndsløsning til husstander, mindre bedrifter og evt. skoler/ oppvekstsentra som ligger i de fire prioriterte 
områdene. Det finnes ikke avsatte midler til dette i budsjettet. Rådmannen mener imidlertid at dette er et såpass 
viktig prosjekt for Frøya å få på plass, at vi må forsøke å finne tilgjengelige midler til dette. Rådmannen 
anbefaler derfor å benytte disposisjonsfondet, for å finansiere kostnadene til dette prosjektet. 
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SØKNAD OM STØTTE/LEIEAVTALE TIL OPPRETTHOLDELSE AV KAI PÅ SØRBURØY  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
1. Frøya kommune avslår søknaden fra Froan Forretningsdrift AS om støtte/ leieavtale til opprettholdelse av 

kai på Sørburøy. 
2. Frøya kommune går i dialog med Froan Forretningsdrift AS med sikte på et oppkjøp av den delen av kaia 

som benyttes til persontransport. 
 
Vedlegg: 
 

1. Søknad om støtte/ leieavtale til opprettholdelse av kai på Sørburøy, datert 3.5.2012. 
2. Kostnader ved vedlikehold av kai på Sørburøy. 

 
Saksopplysninger:   
 
Den 3. mars 2012 sendte Froan Forretningsdrift AS inn en søknad om støtte/ leieavtale til opprettholdelse av kai 
på Sørburøy. Det søkes om en fast årlig støtte på kr. 130.000,- for å dekke opp om de kostnader bedriften har for 
å vedlikeholde kai og flytebrygge. De ønsker en avtaleperiode på 5 år, men ser at dette kan være vanskelig å få 
til grunnet uavklarte forhold med fylket vedrørende hvem som til slutt skal trafikkere området i framtida. 
 
Bakgrunnen for søknaden er at bedriften opplever sviktende omsetning i fiskemottaket med gjentatte underskudd 
i års-resultatet. Dersom dette fortsetter, innser Froan Forretningsdrift at de ikke vil ha kapital til å vedlikeholde 
kaia uten en støtte utenfra. For en nærmere redegjørelse rundt situasjonen til Froan Forretningsdrift vises det til 
vedlagte søknad (vedlegg 1).  
 
Styret i bedriften har også et vedtak på at salg av kaia er aktuelt, dersom de ikke får på plass en støtte-/ leieavtale 
med kommunen. 
 
Etter forespørsel fra ordfører/ administrasjon oversendte styreleder i Froan Forretningsdrift A/S den 28.1.2013 et 
kostnadsoverslag som viser hvilke vedlikeholdstiltak kaia har behov for fremover. Ut fra dette oppsettet, er de 
gjennomsnittlige årlige vedlikeholdskostnadene i en femårsperiode på kr. 135.000,-.  
 
Saken har tidligere vært oppe til behandling i formannskapet, den 23.5.2012. Det ble da fattet et vedtak om at 
administrasjonen skulle gå i dialog med Froan Forretningsdrift AS for å avklare en del forhold. Dette var: 

- En vurdering av hvorfor mottak av ulike arter går ned. 
- Forretningsplan for foretak som innebærer reelle muligheter for økt omsetning. 
- Bruk av tidligere tildelte midler til formålet. 
- Finnes det andre finansieringsmuligheter det kan søkes på? 

Administrasjonen gjennomførte et møte med deler av styret i Froan Forretningsdrift AS den 5.9.12. Møtet var 
kort og ble gjennomført på kommunehuset.  

 
Den 28.11.12 ble det gjennomført et nytt møte mellom ordfører, saksbehandler og styret i Froan Forretningsdrift 
AS.  
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Vurdering: 
 
På bakgrunn av møtene med Froan Forretningsdrift A/S, har punktene som formannskapet ønsket svar på blitt 
gjennomgått; 
 

- En vurdering av hvorfor mottak av ulike arter går ned. 
Årsaken til at mottaket av ulike arter har gått ned er at alderssammensetningen av fiskere som leverer til mottaket 
på Sørburøy er i endring. Det vil si at de begynner å bli gamle/ pensjonister og at det ikke kommer til nye fiskere 
som velger å levere på Sørburøy. I tillegg så varierer mengden fisk/ skalldyr i havet fra sesong til sesong, som 
igjen påvirker fangstvolumet.  
 

- Forretningsplan for foretak som innebærer reelle muligheter for økt omsetning. 
Når det gjelder dette punktet kan ikke rådmannen se at det er tilfredsstillende besvart fra styret. Den største 
utfordringen til fiskemottaket slik rådmannen ser det, er rekrutteringen av nye fiskere som vil levere sin fangst på 
Sørburøy. Kommer det ikke til nye fiskere, er det all grunn til være bekymret for fiskemottakets fremtid i de 
kommende år. Det bør derfor være av stor interesse for bedriften å jobbe fram alternative løsninger på dette. 
 

- Bruk av tidligere tildelte midler til formålet. 
Bruken av tidligere tildelte midler fra kommunen er godt besvart, og det er tidligere innlevert dokumentasjon på 
at beløpet er brukt til opprusting av kaianlegget.      
 

- Finnes det andre finansieringsmuligheter det kan søkes på? 
Dette punktet er undersøkt både av administrasjonen og av bedriften uten at det er fremkommet opplysninger om 
andre virkemidler som de kan søke på. 
 
Viktigheten av å opprettholde fiskemottaket på Sørburøy fremkommer også i et brev fra Sørburøy fiskarlag ved 
Sverre Haarstad hvor det tegnes et scenario som ikke er lystig, dersom fiskemottaket ikke kan fortsette driften. 
Dette går i hovedsak ut på at butikken, fiskemottaket, gjestekaia og dieselfyllingen forsvinner. De anmoder 
derfor Frøya kommune om å gi driftstilskudd som omsøkt. 
 
Det er utfordrende for Frøya kommune å gå med på en slik støtte-/ leieavtale som ønsket. For det første er det 
snakk om mye penger – mellom kr. 260.000,- (2 års avtale) og kr. 650.000,- (5 års avtale). For det andre vil en 
slik støtte/ avtale være med på å danne presedens, slik at vi kan risikere å få flere liknende saker til behandling. 
Det kan da bli utfordrende å ikke imøtekomme tilsvarende søknader. Når det gjelder det årlige omsøkte 
støttebeløpet på kr. 130.000,- er rådmannens oppfatning at dette beløpet er noe høyt. Til sammenligning har 
Frøya kommune avsatt kr. 50.000,- per år til vedlikehold av alle offentlige kaier. Myklebust AS utarbeidet i 
2010 en rapport der de kartla tilstanden til blant annet ”hurtigbåtkaia” på Sørburøy. Ut fra denne rapporten 
virker kaia å være i tilfredsstillende tilstand, men at fendringen bør ”strammes” opp.  
 
Det er viktig for Frøya kommune og Sørburøys befolkning at vi har en operativ og funksjonell kai på Sørburøy, 
slik at rutetilbudet opprettholdes. Å ha denne samfunnsfunksjonen på plass i tillegg til skole, butikk og 
arbeidsplasser (for eksempel Froan Foretningsdrift) er viktige kriterier for at Froan skal være et levende samfunn 
i tiden fremover. Gjennom planleggingen av Frøya Kultur og Kompetansesenter jobbes det aktivt med å få på 
plass en satellitt i form av ”Froheim” på Sørburøy, og dette kan bidra til at Sørburøy får en ny fot å stå på.  
 
En potensiell mulighet for å avhjelpe situasjonen for Froan Forretningsdrift kan derfor være at Frøya kommune 
overtar den delen av kaien som benyttes til persontrafikk, gjennom et kjøp. For noen år tilbake ble noe liknende 
gjort på Bogøya. Her ble kaia kjøpt opp av kommunen for en symbolsk sum, som deretter renoverte den for 
rundt 1 million kroner. På bakgrunn av dette vil rådmannen foreslå at Frøya kommune går i dialog med Froan 
Forretningsdrift AS med sikte på et oppkjøp av den delen av kaia som benyttes til persontrafikk. 
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IKA TRØNDELAG, GODKJENNING AV SELSKAPSAVTALEN  
 
 
Innstilling: 
 
Frøya kommunestyre vedtar vedlagte selskapsavtale for interkommunalt arkiv Trøndelag IKS.  
 
Frøya kommunestyre velger ordfører som fast representant, og rådmann som vara til representantskapet 
i IKA. 
 
Vedlegg: 
 
Selskapsavtale oppdatert med 2 nye eierkommuner.  
 
Saksopplysninger:   
 
Frøya kommunestyre vedtok 21.06.12 å søke om medlemsskap i IKA Trøndelag IKS f.o.m. 01.01.13. 
Kommunen har nå fått melding fra styret i IKA at kommunen opptas som medeier i IKA Trøndelag fra 01.01.13. 
Opptak av nye kommuner og endring av selskapsavtalen må vedtas av samtlige deltakere, kommunestyret må 
selv vedta avtalen.  
 
Agdenes kommune ble også opptatt som medlem i samme møte.  
 
Frøyas årlige medlemskontigenten er innarbeid i budsjettet for 2013 og i handlingplanen 2013 – 2016.  
 
Vurdering: 
 
Frøya kommunestyre vedtar vedlagte selskapsavtale for interkommunalt arkiv Trøndelag IKS. Til å representere 
kommunen i representskapet velges ordfører som fast representant, og rådmann som vara. 
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REKRUTTERING AV RÅDMANN  
 
 
Innstilling: 
 
 
Vedlegg: 
 
Ingen 
 
Saksopplysninger:   
 
Formannskapet vedtok i sak 14/13, at administrasjonen utarbeider følgende: 
 

- ”hvilke kriterier /krav skal settes til rekrutteringsfirma i forbindelse med ”anbud” 
- utvelgelse av det firma det ønskes skal få forespørsel 
- sjekke ut med virksomhetslederne hvilken kompetanse de mener en ny rådmann må/bør ha 

 
Formannskapet skal lage forslag til mandat som fremmes for kommunestyret” 
 
Oppfølging: 
 
Virksomhetslederne i lederforum gir følgede råd om ønsket kompetanse til fremtidig rådmann: 

- formell og uformell lederkompetanse, herunder relasjonskompetanse 
- god organisasjonsforståelse gjerne erfaring fra offentlig forvaltning 
- erfaring med kommuneøkonomi 
- juridisk kompetanse gjerne med erfaring fra offentlig  
- ønske om et langvarig ansettelses”forhold” til kommunen 

 
 
Tilbudsinnhenting fra rekrutteringsfirma må gjennomføres som direkte kjøp etter del I i  lov om offentlige 
anskaffelser.  
 
Det foreslås at prosedyren blir begrenset anbudskonkurranse med fire  inviterte deltakere. 
 
Når det gjelder valg av  rekrutteringsfirma, foreslås det at dette skjer etter en samlet vurdering av kriteriene. Det 
foreslås at disse kriteriene blir vektlagt: servicetilbud, kvalitet, pris og rask gjennomføring av prosessen. 
 
Formannskapet velger selv hvem som skal jobbe tett saman med valgt firma i prosessen, de kan velge at alle 
medlemmene er med i et arbeidsutvalg eller velge blant sine medlemmer 2-3  personer, eks.ordfører, 
opposisjonsleder +1 stk,  som kommer med innstilling på ny rådmann.   
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Forslag til tekst, valgte rekrutteringsbyrå: 
 
”Innhenting av tilbud på bistand i forbindelse med tilsetting av rådmann i Frøya kommune 
 
Stillingen som rådmann i Frøya kommune er ledig fra d.d. 
Frøya formannskap har i møte 05.02.13 gjort vedtak om at kommunen ønsker bistand fra et rekrutteringsfirma i 
arbeidet med å tilsette ny rådmann. 
 
Vi ønsker bistand med følgende: 
� Kravspesifikasjon til stillingen og utarbeidelse av utlysingstekst 
� Annonsering i pressen og søk etter/kontakt med aktuelle søkere 
� Intervju av søkerene 
� Dybdeintervju av de mest aktuelle søkerne 
� Innhenting av referanser 
� Rapportering til oppdragsgiver 
 
Arbeidet skal skje i nært samarbeid med arbeidsgruppa som formannskapet setter ned.  
Vi ønsker at firmaet som blir valgt, skal ha god kjennskap til offentlig sektor og kjennskap til vårt nærområde og 
vår region. Videre er det et krav fra oppdragsgiver at arbeidet blir utført og dokumentert i henhold til de lover 
og regler som gjelder, både generelt og særskilt for oss som et offentlig organ. 
 
Vi gjør oppmerksom på at det er flere firma som blir kontaktet for å komme med tilbud om bistand i 
rekrutteringsprosessen. Et evt. tilbud fra dere vil bli behandlet fortrolig, men valg av firma når den tid kommer, 
vil være offentleg. Oppdragsgiver forbeholder seg retten til å forkaste alle innkomne tilbud. Tildeling av 
oppdrag vil skje etter en samlet vurdering, der kriteriene pris, servicetilbud, kvalitet og rask gjennomføring av 
prosessen blir vektlagt. Tildelingskriteriene er ikke i prioritert rekkefølge. 
Skriftlig tilbud skal sendes/levere til Frøya kommune v/ordfører Berit Flåmo. Frist..” 
 
Når det gjelder valg av fire rekrutteringsbyrå, foreslår administrasjonen å velge et firma som har god kjennskap 
til offentlig sektor, kjennskap til vårt nærområde og vår region spesielt. Det forelås at det velges et firma som er 
spesielt god på toppleder-rekruttering  
 
Følgende firma foreslås ut fra referanseutsjekking: 

-  Visindi 
- Headvisor 
- Manpower (experis) 
- Bemanningshuset 
 

Vurdering: 
 
Et mandat fra formannskapet til kommunestyret kan f.eks være:  
 
Formannskapet gis fullmakt til å gjennomføre alle forberedelser i forbindelse med sak om tilsetting av ny 
rådmann. Formannskapet organiserer selv arbeidet. Fullmakten innebærer også at det kan inngås avtale med 
aktuellt rekrutteringsfirma. Kommunestyret får seg forelagt forslag til tilsetting, helst med 3 aktuelle kandidater.  
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OPPNEVNING AV FASTE MØTEFULLMEKTIGER I FORLIKSRÅDET    
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Følgende møtefullmektiger er forespurt og har sagt ja:  

• Terje Svendsen 
• Geir Meland 
• Kirsten R. Antonsen 

Oppnevningen gjelder for resten av sittende forliksråd sin funksjonsperiode. 
 
Rådmannen får delegert myndighet til å foreta oppnevningen for neste periode. 
 
Vedlegg: 
 
Ingen. 
 
Vurdering:  
 
For en del år tilbake var det vanlig at lensmannen møtte som partsrepresentant for utenbygds klagere ved 
megling i forliksrådet. Denne ordningen er avviklet. I forbindelse med den omlegging som skjedde med den 
sivile rettspleie på grunnplanet fra 01.01.06, skal det nå oppnevnes faste møtefullmektiger for utenbygds klagere. 
Det er åpnet for at adgangen til å oppnevne delegeres til administrasjonen. En antar at det først og fremst er 
praktiske hensyn som tilsier dette. 
 
Å møte som partsrepresentant er neppe noen ”attraktiv” oppgave for de fleste. For de som driver næring innen 
saksfeltet, kan det imidlertid stille seg annerledes. Fordi oppnevningen bør skje raskt, og fordi en bør drøfte 
saken med de som måtte være aktuelle, bes det om at rådmannen får delegert myndighet til å foreta 
oppnevningen. 
 
Saken er forutsatt kun behandlet i formannskapet. 
 
Informasjon - Møtefullmektig i forliksrådet  
 
Det skal være et utvalg av faste møtefullmektiger ved hvert forliksråd, i henhold til 
forskrift om forliksrådene (forliksrådsforskriften) 16. desember 2005 § 3. 
 
Om møtefullmektigen 
Møtefullmektigene oppnevnes av kommunen hvert fjerde år. Flere kommuner kan gå sammen om et felles 
møtefullmektigutvalg. En møtefullmektig behøver ikke være bosatt i kommunen. I spørsmål om en part har 
møteplikt kan sekretariatet gi veiledning om bestemmelsene i tvistemålsloven §§ 278 og 279, men avgjørelse på 
dette punkt hører under forliksrådet. Sekretariatet skal til enhver tid ha en oppdatert oversikt med navn og 
kontaktinformasjon på møtefullmektigene og skal gi parter som ønsker å benytte møtefullmektig nødvendig 
veiledning, slik at parten kan kontakte en fullmektig. 
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Som fast møtefullmektig kan oppnevnes enhver person som er over 25 år med alminnelig god samfunnsmessig 
kunnskap og som godt behersker skriftlig og muntlig norsk språk, jf forliksrådsforskriften § 3 annet ledd. Det 
anses å være en fordel at de som oppnevnes har noe kunnskap om forliksrådets virksomhet. Møtefullmektigen 
bør kunne få noe veiledning om forliksrådet og forliksrådsbehandlingen ved å henvende seg til det aktuelle 
forliksråd og sekretariatet. Informasjon finnes også på www.regjeringen.no. 
 
Møtefullmektigens forhold til parten 
Det er viktig å understreke at møtefullmektigen i forliksrådsbehandlingen kun representerer den parten han har 
fått oppdraget fra. Ved oppnevningen skal møtefullmektigene gjøres kjent med at de i den enkelte sak skal være 
uavhengige av andre interesser enn partens, slik at deres handlinger ikke påvirkes av utenforliggende hensyn. 
Det er viktig at det på forhånd tydelig avklares mellom parten og møtefullmektigen hva fullmakten innebærer og 
hvor langt møtefullmektigen kan strekke seg for bl.a. å få til et forlik under meklingen. I enkelte tilfeller kan det 
være hensiktsmessig at en slik fullmakt gjøres skriftlig. Parten har selv et ansvar for å være tydelig overfor 
møtefullmektigen om hvor langt fullmakten går, og hva han ønsker oppnådd ved forliksrådsbehandlingen. 
Dersom parten ikke oppfyller dette ansvaret, må møtefullmektigen på eget initiativ ta spørsmålet opp med 
parten. Fullmaktsforholdet bør avklares i god tid før møtefullmektigen skal møte i forliksrådet. 
 
Møtefullmektigen må sørge for å få alle relevante dokumenter fra parten og på forhånd sette seg godt inn i disse. 
 
Møtefullmektigens opptreden i forliksrådet 
Møtefullmektigen skal av parten få en skriftlig møtefullmakt som legges frem for forliksrådet. Av denne skal det 
gå frem at møtefullmektigen har anledning til å møte på vegne av parten. 
 
Under forliksrådsbehandlingen må møtefullmektigen hele tiden være klar over at han/ hun representerer partens 
interesser. Møtefullmektigen har ikke anledning til å gå utover partens påstander uten at parten har samtykket til 
dette. Møtefullmektigen har heller ikke anledning til å inngå forlik uten partens samtykke. Dersom parten har gitt 
møtefullmektigen fullmakt til å inngå forlik, må innholdet av forliket være i overensstemmelse med partens 
ønsker. 
 
Dersom møtefullmektige opptrer i strid med partens interesser, kan parten holde møtefullmektigen ansvarlig for 
dette. 
 
Godtgjørelse 
Godtgjørelse til møtefullmektig utgjør 1/3 av rettsgebyret og dekkes av vedkommende part selv. Godtgjørelsen 
er politidistriktet uvedkommende. 
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SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV - ODD HARRY JOH ANSEN  
 
 
Innstilling: 
 
Saken legges fram for politisk behandling uten innstilling. 
 
Vedlegg: 
 
Søknad om fritak fra Odd Harry Johansen sendt på e-post 06.02.13. 
 
Saksopplysninger:   
 
Repr. Odd Harry Johansen søker om varig fritak fra flg. politiske verv i Frøya kommune for resten av perioden 
med bakgrunn i at han har flyttet fra kommunen.  

• 4. varamedlem til kommunestyret. 
• 3. varamedlem i Hovedutvalg for forvaltning fra Ap/H. 

 
Vurdering: 
 
Dersom repr. Odd Harry Johansen får innvilget varig fritak vil: 

• Varamedlemmene til kommunestyret rykker oppover i rekkefølge og Eskil Bekken vil komme inn som 
siste varamedlem til kommunestyret ut perioden. 

• Varamedlemmene til Hovedutvalg for forvaltning vil rykke oppover og siste varamedlem fra Ap/Høyre 
må velges. 

 
Flg. nyvalg må foretas dersom Odd Harry Johansen innvilges fritak ut perioden: 
 

• Valg på siste varamedlem til Hovedutvalg for forvaltning fra Ap/Høyre ut perioden. 
 

Kommunelovens § 15 pkt. 2 sier følgende om denne typen fritak/permisjon: 
 
”Kommunestyret kan etter søknad frita, for et kortere tidsrom eller resten av valgperioden, den som ikke uten 
uforholdsmessig vanskelighet eller belastning kan skjøtte sine plikter i vervet.”  
 
Kommunelovens § 16. pkt. 2 Opprykk og nyvalg.  
 
”Hvis medlemmer av kommunestyret trer endelig ut eller får varig forfall, trer varamedlemmer inn i den 
nummerorden de er valgt.” 
 
Kommunens møtereglement har ikke bestemmelser som går ut over kommuneloven. 

 
Vurdering: 
 
Saken legges fram for politisk behandling uten innstilling. 
 
Dersom Odd Harry Johansen gis fritak for resten av perioden gjøres flg. valg: 
Siste varamedlem til hovedutvalg for forvaltning fra Ap/Høyre velges:____________ 
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ORDFØRERENS ORIENTERING  
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Frida Hanø Kvingedal Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/148    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 05.02.2013  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Protokoll fra 05.02.13 godkjennes som framlagt. 
 
Vedlegg: 
 
Protokoll fra 05.02.13. 
 
 
 
 
 



FRØYA KOMMUNE 
 
MØTEPROTOKOLL 
 
 

Formannskapet: 
Møtested: 
Kommunestyresalen, 
Frøya herredshus 

Møtedato: 
05.02.2013 

Møtetid: 
09.00 – 15.15 

Av utvalgets medlemmer møtte 
6 av 7  

Fra og med sak:  13/13 
Til og med sak:  16/13 
 
 

Faste representanter i Formannskapet i perioden 2011 - 2015 
 

Ap/Høyre: 
  Berit Flåmo, ordfører 
Martin Nilsen, varaordfører   
Kristin Reppe Storø 
Helge Borgen 

Frp/Sp: 
Hallgeir Bremnes 
Vivian Dolen Sørdal 

Venstre: 
Arvid Hammernes 
 

 
Faste representanter med forfall: 
 
Ap/Høyre: 
 Kristin Reppe Storø 

Frp/Sp: 
Vivian Dolen Sørdal 

 

 
Vararepresentanter som møtte: 
 
Ap/Høyre: 
Gunn Heidi Hallaren 

Frp/Sp: 
Ingen. 

 

 
Merknader:  
 
1. Innkalling til møte og saksliste ble enstemmig godkjent. 
2. Ambulanse Midt-Norge v/avdelingsjef Erlend Sundland og adm. direktør Gammelsæter møtte kl. 11.00 for 

å gi en orientering vedr. ambulanse og helsetransport i Frøya kommune, spesielt om transporten i øyrekka. 
 
 

Underskrift:  
 
 
 

Berit Flåmo Arvid Hammernes 
Ordfører Protokollunderskriver 

 
 
 

Frida Hanø Kvingedal 

sekretær 
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HOVEDUTSKRIFT 
 
 
Utvalg  : Formannskapet 
Møtedato: 05.02.2013 
 
 
SAKSLISTE 
 
 
Saksnr. Arkivsaksnr. 
  Innhold 
 
13/13 13/101   
 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 14.01.2013  

 
14/13 13/100   
 PRAKTISKE FORHOLD VEDR. REKRUTTERING AV RÅDMANN  

 
15/13 13/102   
 ORDFØRERENS ORIENTERING  

 
16/13 12/1672 Unntatt offentlig ofl §13  
 SØKNAD OM OPPREISNING  
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13/13  
GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 14.01.2013  
 
 
Vedtak: 
 
Protokoll fra møte 14.01.13 godkjennes som framlagt. 
 
Enstemmig. 
 
Forslag til vedtak: 
 
Protokoll fra møte 14.01.13 godkjennes som framlagt. 
 
  
14/13  
PRAKTISKE FORHOLD VEDR. REKRUTTERING AV RÅDMANN  
 
 
Vedtak: 
 
* Hvilke kriterier/ krav skal settes til rekrutteri ngsfirmaene i forbindelse med "anbud" ? 
* Utvelgelse av d firma vi ønsker skal få forespørsel. 
* Formannskapet skal lage forslag til mandat som fremmes for kommunestyret.  
 
Enstemmig. 
 
Formannskapets behandling i møte 05.02.13: 
 
Flg. omforente forslag til vedtak ble fremmet: 
 
* Hvilke kriterier/ krav skal settes til rekrutteringsfirmaene i forbindelse med "anbud" ? 
* Utvelgelse av d firma vi ønsker skal få forespørsel. 
* Formannskapet skal lage forslag til mandat som fremmes for kommunestyret.  
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken fremmes etter ønske fra ordføreren, uten administrativ innstilling. 
 
  
15/13  
ORDFØRERENS ORIENTERING  
 
 
Ordføreren ba om at møtet ble lukket under første orientering. Møtet ble enstemmig vedtatt lukket etter 
Kommunelovens § 31. 
Møtet ble åpnet igjen før resten av orienteringene. 
 

• Prosjektleder Frode Larsen ga en orientering om arbeidet med ny hjemmeside. 
 
Repr. Arvid Hammernes stilte flg. spørsmål: 
Jeg har følgende anmodning og spørsmål vedrørende Kjør for livet-avtalen til formannskapsmøte tirsdag  
5. februar: 
1. Kopi av underskrevet avtale fra begge parter bes lagt fram i formannskapsmøtet. 
2. Hvilken politisk behandling har saken fått? 
3. Hvilke eventuelle avtaler foreligger mellom NMK Frøya og kommunen i denne saken? 
 
 
 



4 

Virksomhetsleder kultur Knut Arne Strømøy orienterte om ”Kjør for livet”. 
 
Saken er behandlet i Hovedutvalget for drift 08.11.2011.  Vedtak: Saken ble oversendt formannskapet i 
forbindelse med budsjettbehandlingen for 2012. 
Repr. Arvid Hammernes: I formannskapet ble ikke saken behandlet.  Rådmannen vil forsøke å fremskaffe en 
underskrevet avtale for begge parter. 
 
Kjør for livet fikk kr. 120.000 fra kommunen og kr. 240.000 fra NMK Frøya ved et tilsagnsbrev. 
 
Våren 2012 inngikk rådmannen en skriftlig avtale kr. 100.000 med NMK-Frøya om kjøp av tjenester. 
 
Virksomhetsleder kultur var til stede på et møte i august 2012 hvor NMK-Frøya vedtok å bryte samarbeidet med 
Kjør for livet regionalt.   
NMK-Frøya er interessert i å igangsette et lignende prosjekt.  Målet er å få til et tilbud til ungdommen. 
 
Rådmannen. Kommet til en fase hvor digitalisering av ”Kunskapsløft Frøya”. Skal ha møte med Kvalitetslosen 
AS neste uke hvor en avtale kan bli sak til politisk behandling. 
 
IKT-samarbeidet med Orkdalsregionen.  Vi bør ha en felles IKT-plattform for flere samarbeidsprosjekter.   
Fylkesmannen har bevilget skjønnsmidler for å gå videre med samarbeidet med andre kommuner. 
 
Lo-leder Flåten og en del andre kommer mandag 11. februar og skal være til onsdag. 
Ordføreren ber om at formannskapet møter tirsdag til møter og middag på kvelden. 
 
Kongebesøket 4. juni. Fylkesmannen og en del andre kommer på fredag for å jobbe videre med programmet.  
 
Henvendelse fra Frøya v.g.s. vedr. dåp av nybåten.  Ønsker at ordføreren sender brev til fylkeskommunen hvor 
navnet blir understøttet med historikk.  
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SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Sten Kristian Røvik Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/69    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
ENDELIG AVTALE - AQUALINE A/S  
 
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken fremlegges uten forslag til vedtak. 
 
 
Vedlegg: 
 
Saksnr. 12/13 – Kommunestyret 24.01.13. 
Fremforhandlet avtale mellom Frøya kommune og Aqualine AS. 
 
Saksopplysninger:   
 
Ramme for avtale mellom Frøya kommune og Aqualine AS har vært oppe til behandling i 
kommunestyret ved flere anledninger sist ved vedtak i sak 12/13 hvor det ble vedtatt rammer 
for avtalen og Formannskapet ble gitt fullmakt til å godkjenne den endelige avtalen basert på 
de rammer som er fastlagt tidligere i sak 164/12 og de rammer/bestemmelser som er opplistet 
i sak 12/13. Det vises til vedlegg vedrørende sak 12/13. 
 
Gjenstående punkter i avtalen besto av innløsningssum av arealene samt spredningsnett og 
asfaltering av festet areal. 
 
Med utgangspunkt i overnevnte rammer er følgende grunnlag ble lagt til grunn for 
forhandlinger: 
 
Innløsningssum 

• Innløsning etter 10 år 
• Kostnadsgrunnlag kr. 250,- pr. m2 
• Rentebetingelse 3,22% 

 
Spredningsnett 
Kostnadsdekning i sin helhet med oppgjør ved overtagelse av arealet 
 
Asfaltering av festet areal 
Kostnadsdekning i sin helhet med oppgjør i takt med kommunens finansiering. 



 
Vurdering:  
 
Med utgangspunkt i mandatet ble det av kommunens forhandlingsutvalg bestående av 
varaordfører Martin Nilsen, økonomisjef Sten Kr. Røvik og virksomhetsleder Andreas 
Kvingedal avholdt forhandlingsmøte med Aqualine AS. 
 
Til dekning av total kostnad for areal A(60 da) og B(40 da) på til sammen NOK 25 mill. ble 
andel av mottatt festeavgift tilsvarende avdragsdel av kommunens lånefinansiering 
hensyntatt. Innløsningssum ble beregnet til NOK 15,6 mill og tilbudt overfor Aqualine AS. 
 
Mottilbud fra Aqualine AS ble begrenset til NOK 10 mill som medfører en underdekning i 
forhold til full kostnadsdekning i henhold til ramme på NOK 5,6 mill. Dersom oppsjonsrett 
på areal B(40 da) ikke benyttes reduseres innløsningsverdi foroholdsmessig.  
Dette vil i så fall medføre en underdekning på areal A(60 da) NOK 2,9 mill. 
 
Vedrørende spredningsnett på festet areal ble det enighet om full kostnadsdekning og fullt 
oppgjør ved overtakelse. 
 
Vedrørende asfaltering av festet areal ble det enighet om full kostnadsdekning med oppgjør i 
takt med kommunens finansierinskostnader. Ved innløsning settes innløsningsum til 
gjenstående del av asfalteringskostnader som ikke er redusert med betalte avdrag frem til 
innløsningstidspunktet.   
 
 
 
 









Avtale 

 

mellom 

 

Frøya kommune, org. nr. 964 982 597  

(”Kommunen”) 

 

og 

Aqualine AS, org. nr. 929 013 581  

(”Aqualine”) 

 

(Kommunen og Aqualine er hver for seg også benevnt ”Part” og i fellesskap ”Partene”) 
 

1  Bakgrunnen for avtalen 

 

Aqualine driver på tidspunktet for inngåelsen av denne avtale (”Avtalen”) virksomhet 

på sin egeneide eiendom gnr. [ ] bnr [ ], i Frøya Kommune (”Aqualine–

Eiendommen”). Aqualine har behov for å skaffe seg tilgang til ytterligere tomteareal 

for å sikre grunnlaget for fremtidig vekst og utvikling.  

 

Kommunen er eier av eiendommene gnr [ ] bnr [ ] på Nordhammervika 

(”Kommunetomta”). Kommunen ønsker å forestå opparbeidelse av sitt område og 

tilby Aqualine areal på Kommunetomta, samtidig som Kommunen også vil forestå 

etablering av dypvannskai (”Dypvannskaia”) på andre deler av sitt areal. For arealet 

er det utarbeidet reguleringsplan, sist godkjent med endringer den [ ]. 

 

Avtalen er inngått for å regulere Partene rettigheter og forpliktelser i forbindelse med 

etablering av  

 

(i)  festerett for Aqualine på ca 60 da av det regulerte arealet (”Areal A”) (”Den 

Initiale Festeretten”); 

 

(ii)  opsjon (”Call Opsjonen”) for Aqualine til å etablere festerett på ytterligere 

ca 40 da av det regulerte arealet (”Areal B”) (”Opsjonsfesteretten”); 

 

(iii)  innløsningsrett (”Innløsningsretten”) for Aqualine til Areal A og Areal B; 

 

(iv)  opsjon (”Put Opsjonen”) for Aqualine, betinget av Aqualines utøvelse av 

Call Opsjonen, til å kreve at Kommunen erverver Aqualine–Eiendommen;  

 

(v)  Kommunens plikt til - foruten opparbeidelse av Areal A og Areal B - å 

opparbeide og ferdigstille Dypvannskaia og annen infrastruktur (vei) frem til 

denne utenfor Areal A og Areal B, samt 

 

(vi)  opsjon for Kommunen (”Kommunens Call Opsjon”), betinget av at 

Aqualine ikke utøver Put Opsjonen, til å erverve Aqualine–Eiendommen.  

 



Partene har inngått intensjonsavtale datert [ ] (”Intensjonsavtalen”), som gjennom 

inngåelsen av Avtalen anses opphørt uten at Partene senere kan påberope seg 

rettigheter og forpliktelser i henhold til Intensjonsavtalen. Bestemmelsene i Avtalen 

regulerer således uttømmende Partenes rettigheter og forpliktelser. 

 

 

2 Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten 
 

Den Initiale Festeretten skal omfatte det areal som fremgår av vedlagte kartskisse, 

Bilag 1, som er merket ”Areal A” og som utgjør ca 60 da. 

 

Opsjonsfesteretten skal omfatte det areal som er merket ”Areal B” på vedlagte 

kartskisse, Bilag 2. Fristen for å utøve Opsjonsfesteretten skal være 2 år fra det 

faktiske tidspunkt for gjennomføring av overtakelse av Areal A, jf punkt 3.2 

 

Både Areal A og Areal B skal fradeles Kommunetomta, og gis egne festenummer. 

Kommunen skal besørge og bekoste fradelingen. 

 

Den Initiale Festeretten skal kunne tinglyses på Areal A, og – dersom Call Opsjonen 

benyttes – gjelder tilsvarende Opsjonsfesteretten som i så fall tinglyses på Areal B. 

 

Rettigheter og plikter i henhold til både Den Initale Festeretten og - dersom Call 

Opsjonen benyttes – Opsjonsfesteretten, er detaljregulert i Avtalen samt i utkast til 

”Standard festekontrakter” for Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten som, i 

det vesentlige og kun med slike endringer som er nødvendige ut fra rent praktiske 

formål, skal benyttes som signeringsversjoner og for tinglysning. Disse følger vedlagt 

i utkasts form som respektive Bilag 3 og Bilag 4.  

 

Partene legger til grunn at både Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten 

omfattes av Lov 1996–12-20 nr 106: (Lov om tomtefeste), og at standardisert 

festekontrakt derfor må benyttes for å tinglyse de to festeforholdene i grunnboken. 

Partene er dog enige om at dersom det, som en følge av de formatmessige 

begrensninger som standard festekontraktene innebærer eller som en følge av andre 

forhold, oppstår motstrid mellom bestemmelsene i Avtalen og respektive Bilag 3 og 4 

med hensyn til innholdet i Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten, eller det er 

utelatelser i standarddokumentene, er det bestemmelsene i Avtalen som skal gjelde 

og/eller ha forrang. 

 

 

3 Opparbeidelse og overtakelse 

 

3.1  Opparbeidelsen av Kommunetomta 

 

Aqualine skal overta Areal A, og i tilfelle Call Opsjonen utnyttes, også Areal B, i 

opparbeidet stand.  

 

Kommunen skal besørge og bekoste opparbeidelse av Kommunetomta i sin helhet 

(”Opparbeidelsen”). Opparbeidelsen skal inkludere (i) infrastruktur i form av 

adkomst til både Areal A og Areal B i tråd med reguleringsplanens bestemmelser, (ii) 

vei, vann og kloakk frem til Areal A og Areal B, og Areal A og Areal B skal være 

klargjort for asfaltering, og (iii) etablering av Dypvannskaia og adkomst fra Areal A 



samt indirekte adkomst via Areal A for Areal B til denne, og for øvrig gjennomføre 

og ferdigstille Opparbeidelsen slik nærmere beskrevet i kontrakt mellom Kommunen 

og den entreprenør Kommunen har engasjert til å forestå Opparbeidelsen. Kopi av 

kontrakten med entreprenøren følger vedlagt som Bilag 5 a, og utgjør en del av 

Avtalen.  

 

Kontrakten med entreprenøren omfatter ikke internt spredenett for vann, avløp, el mv. 

Partene er enige om at slikt internt spredernett skal omfattes Opparbeidelsen. 

Kommunen skal anmode entreprenøren om pris på utførelsen av spredernettet som 

tilleggsarbeid iht omforent spesifikasjon av spredernettet som angitt i Bilag 5 b). 

Kommunen skal straks informere Aqualine om hvilket netto tilleggsvederlag 

entreprenøren betinger seg for å utføre tilleggsarbeidene og samtidig opplyse om 

eventuelle forsinkelser i forhold til avtalt avtalt seneste ferdigstillelsestidspunkt, jf 

dette punkt 3.1 siste ledd . Aqualine skal straks meddele eventuell aksept av 

tilleggsvederlaget og eventuell forsinkelse. Ved slik aksept skal Kommunen bestille 

tilleggsarabeidene og det interne spredernettet skal anses å inngå i Opparbeidelsen. 

Aqualine skal godtgjøre Kommunen for  tilleggsarbeidene senest 30 dager etter at 

Kommunen har dokumentert overfor Aqualine at Kommunen har mottatt og akseptert 

faktura fra Kommunen på tilleggsarbeidene, dog tidligst på Overtakelsestidspunkt1, jf 

punkt 3.2.1 første ledd. 

 

Opparbeidelsen omfatter i utgangspunktet ikke asfaltering av Areal A eller Areal B..  

 

 Dersom Aqualine krever det plikter likevel Kommunen å forestå asfaltering av Areal 

A, dog slik at  Aqualine i tilfelle skal utarbeide en spesifikasjon som angir 

kvalitetskrav til asfalteringsarbeidene, som i tilfelle skal vedlegges avtalen som Bilag 

5 c). Kommunen skal fremskaffe tilbud på asfalteringen basert på spesifikasjonen i 

Bilag 5 c, og oversende tilbudet til Aqualine straks dette er mottatt med angivelse av 

kostnadene ved asfalteringen og samtidig angivelse av om asfalteringen medførerer 

eventuell forskyvning av tidspunktet for ferdigstillelse av Opparbeidelsen inklusive 

også asfalteringen, jf dette punkt 3.1 siste ledd.  Krav om asfaltering må deretter 

fremsettes skriftlig av Aqualine til Kommunen uten ugrunnet opphold  etter at tilbudet 

som nevnt i foregående setning er mottatt, hvorfor Aqualine i tilfelle anses for å ha 

godtatt kostnadskonsekvensen i henhold til tilbudet og eventuell forsinkelse i 

Overtakelsestidspunkt1, jf punkt 3.2.1 første ledd.  

 

Kommunen skal i tilfelle sørge for at asfaltarbeidene blir gjennomført og asfalteringen 

skal i tilfelle anses omfattet av Opparbeidelsen. Kommunens skal godtgjøres for 

opparbeidelsen gjennom økning av festeavgiften slik angitt i punkt 4 annet ledd 

nedenfor. Kommunens kostnaden ved asfalteringen (”Asfalteringskostnaden”) skal 

tilsvare tilbudssummen, og dokumenteres gjennom nytt Bilag 5 d) til Avtalen straks 

Aqualine har fremsatt krav om asfaltering.  

 

Dersom Aqualine ikke Aqualine krever at Kommunen skal forestå asfalteringen, eller 

ikke aksepterer Asfalteringskostnaden slik den fremkommer av det tilbud Kommunen 

innhenter, skal Aqualine likevel være berettiget til å forestå asfaltering av Areal A i 

egen regi og for egen kostnad. Dersom slik asfaltering i egen regi ønskes gjennomført 

av Aqualine forut for Overtakelsestidspunkt1, krever dette Kommunens godkjennelse 

og asfaltarbeidene skal i tilfelle gjennomføres på en slik måte at de ikke forstyrrer 

arbeidene og fremdriften med Opparbeidelsen. 

 



Bestemmelsen i foregående ledd gjelder også tilsvarende for det interne spredernettet 

dersom Aqualine selv ønsker å forestå arbeidene med dette i egen regi. 

 

Tilsvarende som i nest ledd  skal Aqualine likevel være berettiget til å forestå 

asfaltering av Areal B i egen regi og for egen kostnad. Dersom slik asfaltering i egen 

regi ønskes gjennomført av Aqualine forut for Overtakelsestidspunkt2, krever dette 

Kommunens godkjennelse og asfaltarbeidene skal i tilfelle gjennomføres på en slik 

måte at de ikke forstyrrer arbeiden og fremdriften med Opparbeidelsen. 

 

 

Alle forhold vedrørende Opparbeidelsen, herunder opparbeidelsen av det interne 

spredernettet og asfalteringen, skal håndteres av Kommunen – også eventuelle 

reklamasjoner.  

 

Aqualine skal holdes orientert om arbeidet med Opparbeidelsen, og kan til enhver tid 

kreve innsyn i kommunikasjonen mellom entreprenøren og Kommunen om forhold 

som vedrører Opparbeidelsen og som kan tenkes å få betydning for Aqualines 

rettigheter i henhold til Avtalen. 

 

Kommunen har rett til å gjøre nødvendige endringer i arbeidet med Opparbeidelsen i 

den utstrekning slike ikke, etter Aqualines rimelige vurdering, kan ha noen praktisk 

betydning for Aqualines planlagte utnyttelse av Areal A og Areal B. Aqualine skal i 

alle tilfelle orienteres før endringer iverksettes og gis rimelig tid til å gi sine 

kommentarer.   

 

Endringer i Opparbeidelsen som, etter Aqualines rimelige vurdering, kan ha praktisk 

betydning for Aqualines planlagte utnyttelse og bruk av Areal A og/eller Areal B 

og/eller Dypvannskaia eller adkomsten til denne, krever Aqualines skriftlige 

godkjennelse. Ferdigstillelsestidspunkt for Opparbeidelsen skal ikke i noe tilfelle 

endres uten etter Aqualines samtykke. 

 

Dypvannskaia og adkomst til denne  samt Opparbeidelsen av Areal A og Areal B, 

samt all infrastruktur som berører disse arealene, inkludert adkomstvei til disse, skal 

være ferdigstilt senest 15. juni 2014. 

 

 

3.2 Overtakelsen av Areal A og adgang til og utnyttelse av Dypvannskaia mv. 

 

3.2.1  Overtakelse av Areal A 

 

Aqualine plikter på 60 dagers skriftlig varsel fra Kommunen, tidligst [ ] dager før det 

avtalte seneste ferdigstillelsestidspunkt, jf pkt 3.1  siste ledd, og senest på nevnte 

ferdigstillelsestidspunkt, å tiltre Den Initiale Festeretten. 

(”Overtakelsestidspunktet1”).  

 

På Overtakelsestidspunkt1 skal det gjennomføres befaring på Areal A, på 

adkomstveiene til Areal A samt på Dypvannskaia og adkomsten til denne, hvoretter 

eventuelle mangler som avdekkes i forhold til de krav til Opparbeidelsen som 

fremkommer av Bilag 5a), 5 b) og 5 c) eller mangler ved ferdigstillelsen av 

Dypvannskaia eller adkomsten til denne, skal nedtegnes i en protokoll. Dersom 

mangler ikke avdekkes skal Den Initiale Festeretten tiltres gjennom signering og 



tinglysning av Bilag 3, og Den Initiale Festeretten anses å løpe fra 

Overtakelsestidspunkt1.  

 

Dersom det påvises slike mangler  og at disse eller utbedringen av dem  helt eller 

delvis vil hindre Aqualines bruk, plikter ikke Aqualine å tiltre den Initiale Festeretten 

før manglene er rettet. Det presiseres at hvis Dypvannskaia eller adkomsten til denne 

ikke er ferdigstilt skal dette alltid anses å hindre Aqualines bruk. Dersom Aqualine i 

et slikt tilfelle ikke ønsker å overta som en følge av manglene, skal overtakelse ikke 

gjennomføres. I alle tilfelle skal Kommunen straks utbedre manglene og innkalle til 

ny befaring med minst [ ] dagers varsel, hvoretter bestemmelsene i foregående ledd 

siste punktum og hele dette ledd gjelder tilsvarende.  

 

 

Dersom Aqualine likevel ønsker å overta Areal A og tiltre Den Initiale Festeretten før 

manglene er utbedret, har Aqualine rett til dette. Slik tiltredelse innebærer at Aqualine 

ikke kan kreve konvensjonalbot, jf neste ledd. Aqualine kan likevel kreve 

forholdsmessig reduksjon av Festeavgiften eller erstatning i henhold til alminnelige 

regler om erstatning i kontraktsforhold. Erstatning kan likevel kun kreves i den 

utstrekning manglene skyldes Kommunen, og kan således ikke kreves dersom 

manglene for eksempel skyldes entrepreøren eller andre tredjemenn selv om 

Kommunen etter alminnelige kontraktsrettslige prinsipper ellers svarer for disse. 

Erstatning kan likevel i alle tilfelle kreves dersom Kommunen har opptrådt grovt 

uaktsomt eller forsettlig.  

 

Dersom det oppstår forsinkelser med Opparbeidelsen av Areal A og den tilhørende 

infrastrukturen og/eller Dypvannskaia eller adkomsten til denne, slik at 

Overtakelsestidspunktet ikke inntrer innen nevnt frist, skal Kommunen betale en 

konvensjonalbot på 1 0/00 (en promille) beregnet  av summen av Grunnprisen, jf pkt 

4 annet ledd og Asfalteringskostnaden pr kalenderdag forsinkelsen varer. Det samme 

gjelder dersom mangler som avdekkes på befaring medfører at 

Overtakelsestidspunkt1 utskytes. Konvensjonalboten er begrenset til 10% (ti prosent) 

av summen av Grunnprisen og Asfalteringskostnaden, dog slik at denne 

begrensningen ikke gjelder dersom forsinkelsen skyldes forsett eller grov uaktsomhet 

fra Kommunens eller entreprenøren som Kommunen har engasjert til å forestå 

Opparbeidelsen og Dypvannskaia mv.  

 

Dersom Aqualine kan dokumentere økonomisk tap som en følge av forsinkelsen 

utover det som dekkes av konvensjonalboten, kan Aqualine erstatning.  Erstatning kan 

likevel kun kreves i den utstrekning manglene skyldes Kommunen, og kan således 

ikke kreves dersom manglene for eksempel skyldes entrepreøren eller andre 

tredjemenn, selv om Kommunen etter alminnelige kontraktsrettslige prinsipper ellers 

svarer for disse. Erstatning kan likevel i alle tilfelle kreves dersom Kommunen har 

opptrådt grovt uakstsomt eller forsettlig.  

 

  

 

3.3  Overtakelse av Areal B 

 

Overtakelse av Areal B skal, betinget av at Aqualine utøver Call Opsjonen, 

gjennomføres 3 måneder etter at skriftlig varsel om utøvelse av Call Opsjonen er 

avsendt, jf pkt [ ] nedenfor (”Overtakelsestidspunkt2”) ved signering og tinglysning 



av Bilag 4. For øvrig gjelder de øvrige bestemmelsene i pkt 3.2, herunder også 

bestemmelsene om mangler, forsinkelse, leiereduksjon, erstatning og konvensjonalbot 

tilsvarende.  

 

3.4 Kommunens disponering av Areal B frem til eventuell utøvelse av Call Opsjonen. 

 

I opsjonsperioden for Call Opsjonen kan Kommunen fritt leie ut deler eller hele Areal 

B på korttidskontrakter til tredjemenn. Det er Kommunes ansvar at Areal B stilles 

ledig for Aqualine, dersom Call Opsjonen benyttes. Bestemmelsene i pkt 3.3 om 

overtakelse av Areal B gjelder uavkortet selv om Kommunen har inngått slik avtale 

med tredjemann. 

 

Dersom Kommunen overfor Aqualine dokumenterer skriftlig uforbeholdent tilbud fra 

tredjemann til Kommunen om leie av hele Areal B på vilkår som verken med hensyn 

til festeavgift, leietid,leieobjekt (hele arealet) eller øvrige vesentlige vilkår inneholder 

bedre vilkår for leietaker enn de vilkår som Aqualine bindes av dersom Call Opsjonen 

utøves, og det ikke finnes tilstrekkelig annet ledig areal innenfor det regulerte 

industriområdet på Nordhammervika til å tilfredsstille vedkommendes behov, skal 

Aqualine enten gi slipp på Call Opsjonen for Areal B, eller straks etter fristen nevnt i 

neste ledd inngå festekontrakt for Areal B på de betingelser som fremgår av Avtalen, 

herunder ved signering av Bilag 4.  

 

Kommunen skal i tilfelle som nevnt i foregående ledd forespørre Aqualine skriftlig, 

med kopi av fullstendig dokumentasjon som nevnt i foregående ledd, dersom 

interessenter melder seg, og Aqualine skal svare innen [ ] måned. Ved manglende 

eller for sent svar anses Aqualine å ha frafalt Call Opsjonen.  

 

Festekontrakt for Opsjonsfesteretten som nevnt i dette punkt trer i kraft fra det 

tidspunkt Aqualine meddeler at aktuelt areal ikke frigis. 

 

 

4 Betingelser i Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten  

 

Festetiden er avtalt til 50 år, regnet fra Overtakelsestidspunkt1, men slik at løpetiden 

for Opsjonsfesteretten, dersom Call Opsjonen benyttes, skal samordnes med løpetiden 

for Den Initiale Festeretten, slik at begge utløper samtidig 50 år etter ikrafttreden av 

Den Initiale Festeretten. I festetiden kan ingen av Partene si opp verken Den Initiale 

Festeretten eller Opsjonsfesteretten.  

 

Festeavgiften er avtalt årlig til 7 % av en grunnpris på kr 250/m2 (”Grunnprisen”). 

Grunnprisen tilsvarer det arealene på Norhammervika, eksklusive asfalteringer tilbudt 

til i det åpne marked. Utover dette betales ett årlig tillegg til festeavgiften vedrørende 

totale Asfalteringskostnader som baseres på årlige avdrag og renter på et 50 års 

serielån. Renten baseres på den laveste renten kommunen tilbys med 10 års binding. 

Dersom innløsning av festeavtalen ikke skjer etter 10 år avtales ny rente ut fra 

tilsvarende kriterier. 

 

 

 Dersom Kommunen frivillig registreres i merverdiavgiftsmanntallet for utleien av 

Areal A og Areal B, har Kommunen rett til å tillegge merverdiavgift, med den til 

enhver tid gjeldende sats, på festeavgiften og eventuelle tilleggstjenester for de arealer 



som til enhver tid omfattes av Kommunens frivillige registrering i 

Merverdiavgiftsregisteret.  Kommunen har risikoen for at anlegget i seg selv 

kvalifiserer til å inngå i en frivillig registrering.  

 

 

Kommunen bærer dermed risikoen for at vilkårene for frivillig registrering, herunder 

om Areal A og Areal B anses som bygg og anlegg, og dermed grunnlaget for 

fakturering med avgift er oppfylt. I den ustrekning Kommunen fakturerer festeavgift 

og eventuelle tilleggstjenester med tillegg av merverdiavgift, plikter Kommunen å 

holde Aqualine skadesløs dersom Aqualine ikke får fradrag for inngående avgift som 

en følge av at vilkårene for frivillig registrering likevel ikke er oppfylt eller dersom 

fradrag som Aqualine er blitt innrømmet i avgiftsoppgjørene blir reversert av 

avgiftsmyndighetene på samme grunnlag.  

 

Aqualine innestår på sin side for at hele Areal A og dersom Call Opsjonen benyttes 

også Areal B benyttes i avgiftspliktig virksomhet som oppfyller vilkårene for å inngå i 

Kommunens  registrering. Dette gjelder også ved hel eller delvis overdragelse av Den 

Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten uavhengig av årsak, dog slik at Aqualines 

forpliktelse ved slik overdragelse er begrenset til å innestå for at erververen på 

overdragelsestidspunket driver virksomhet som oppfyller vilkårene,  og slik at 

forpliktelsen - i likhet med øvrige rettigheter og forpliktelser i henhold til Den Initiale 

Festeretten og Opsjonsfesteretten - etter dette tidspunkt overføres til og påhviler 

erververen.  

 

Ved fremleie eller fremfeste har Aqualine plikt til å søke om registrering for 

fremfeste/fremutleien senest innen utløpet av avgiftsterminen 

fremfestet/fremleieforholdet trer i kraft. I den utstrekning arealer som inngår i 

fremfeste-/fremleieforholdet omfattes av Kommunens registrering, har Kommunen  

rett til å legge til merverdiavgift etter bestemmelsene ovenfor.  

 

Aqualine skal dekke alle eventuelle tap og kostnader Kommunen måtte bli påført, 

herunder statens krav på tilbakeføring av merverdiavgift på oppføring av/påkostninger 

på Areal A og Areal B, blant annet, som følge av: 

(i) Endringer i bransje, virksomhet eller bruk av hele eller deler av Areal A eller 

Areal B etter avtaleinngåelse som medfører endret avgiftsmessig status for hele 

eller deler av Areal A eller Areal B. 

(ii) Organisatoriske endringer hos Aqualine, så som fusjon, fisjon eller 

fellesregistrering, som medfører endret avgiftsmessig status for hele eller deler av 

Areal A eller Areal B.  

Aqualine plikter uten ugrunnet opphold å informere Kommunen om enhver 

omstendighet, uavhengig av årsak, som kan innebære en endring i avgiftsmessig 

status for hele eller deler av Areal A og/eller Areal B. Slikt varsel innebærer dog 

ingen aksept fra Kommunens side 

 

 

 

 

Festeavgiften skal betales forskuddsvis og halvårsvis.  

 



Kommunen skal  ha panterett i festerett og i byggverk på tomten til sikkerhet for 

skyldig festeavgift, jf tomtefestelovens § 14. 

 

Festeavgiften skal være gjenstand for regulering i festetiden. Regulering skal skje 

hvert 10. år, første gang med virkning fra inngangen til det 11. året i festetiden, og 

deretter hvert 10. år, regnet fra Overtakelsestidspunkt1. Regulering skal første gang 

skje med basistidspunkt 15. november 2013 med endringen i indeksen til den 15. 

november året før regulering første gang finner sted, og deretter tilsvarende med 

endringene i de neste 10–årsperiodene.  

 

Areal A og Areal B skal benyttes til næringsvirksomhet. 

 

Ved ordinært opphør av Den Initiale Festeretten og/eller Opsjonfesteretten gjelder 

bestemmelsene i tomtefestelovens kap. VII (”Avvikling”).  

 

Aqualine kan overdra Den Initiale Festeretten og/eller Opsjonsfesteretten i henhold til 

bestemmelsene i tomtefestelovens § 17. 

 

Aqualine har rett til å fremfeste deler eller hele Areal A og/eller deler eller hele Areal 

B, jf tomtefestelovens § 42. 

 

Kommunen har en ubetinget rett til å selge Areal A og/eller Areal B herunder 

overføre Den Initiale Festeretten og/eller Opsjonsfesteretten til andre, dog slik at slik 

overføring – dersom Aqualine krever det - ikke kan skje uten samtidig overføring av 

Kommunens rettigheter og forpliktelser i henhold til Avtalen, herunder, men ikke 

begrenset til, Call Opsjonen og Innløsningsretten, til ny eier dersom disse rettighetene 

er i behold og ikke er gjennomført på overdragelsestidspunktet. Dog skal Kommunen 

ikke kunne transportere sine forpliktelser knyttet til Put Opsjonen, og sine rettigheter i 

henhold til denne, dersom Aqualine utløser Put Opsjonen. Aqualine skal også ha 

forkjøpsrett på ellers like vilkår ved slikt salg, og i tilfelle ikke utøvelse av slik 

forkjøpsrett, skal erververen likevel fortsatt være forpliktet av Put Opsjonen og Call 

Opsjonen. 

 

 

5. Innløsningsretten  

 

Aqualine skal ha rett til å innløse Areal A, og/eller (etter Aqualines eget valg) – men 

kun dersom Call Opsjonen er benyttet – Areal B. Aqualine kan velge om de vil 

innløse bare Areal A eller bare Areal B, eller både Areal A og Areal B, eller deler av 

disse. Hvis Innløsningsretten benyttes for bare ett av eller deler av arealene, består 

Innløsningsretten for de andre av arealene. Innløsning kan dog tidligst kreves 

gjennomført ved utløpet av det tiende året - før indeksregulering av leien iverksettes - 

av festetiden for respektive Den Initiale Festeretten og Opsjonsfesteretten. Krav om 

innløsning skal sendes skriftlig, og med ett års varsel. Slik krav kan tidligst sendes 

etter 9 – ni - år av festetiden, og senest ett år før utløpet av festetiden. Fristen regnes 

fra varselet er avsendt. 

 

Ved innløsning settes innløsningsverdien til summen av to elementer: 

 

 NOK 10 000 000 (basert på totalareal på 100 mål, med forholdmessig justering 

dersom summen av Areal A og Areal B utgjør mer eller indre enn dette, og 



tilsvarende justering dersom innløsningen omfatter bare areal A eller bare 

Areal B eller bare deler av Areal A eller Areal B), evt. justert for endring i 

Statistisk Sentralbyrås Konsumprisindeks . Justeringen skjer med 

basistidspunkt ved inngangen til det ellevte året i festetiden og med endringen i 

KPI fra basistidspunktet og frem til den 15. i måneden før innløsningen 

gjennomføres. , samt 

 Gjenstående del av Asfalteringskostnadene som ikke er redusert med betalte 

avdrag frem til innløsningstidspunktet.   

 

 

6 Dypvannskaia 

 

Kaiavgift og øvrige betingelser for bruk av kai følger av Kommunens regler, som er 

vedlagt Avtalen som Bilag 7.  

 

 

7  Forurensning mv. 

 

Kommunen garanterer at både Areal A og Areal B er fri for forurensning, og herunder 

at Areal A og Areal B kan utnyttes i Aqualines virksomhet, uten at det i henhold til 

bestemmelser gitt i eller i medhold av lov eller forskrift som er trådt i kraft eller 

vedtatt pr tidspunktet for inngåelsen av Avtalen er nødvendig å iverksette fjerning 

og/eller andre tiltak før Areal A og Areal B kan tas i bruk, bebygges og for øvrig 

disponeres av Aqualine til sin virksomhet. Kommunen plikter å bidra til å 

dokumentere at Areal A og Areal B er fri for forurensning i den utstrekning offentlig 

myndighet eller andre tredjemenn, i en hvilken som helst sammenheng, stiller krav 

om slik dokumentasjon.  

 

Ved brudd på garantien i foregående ledd plikter Kommunen å iverksette ethvert tiltak 

som er nødvendig for å rette mangelen, herunder fjerne forurensningen, iverksette 

andre avhjelpende tiltak, besørge og bekoste grunnundersøkelser og eventuelle 

utredninger, samt uten begrensning erstattet ethvert tap, ansvar, utgift, 

gebyr/bøteansvar, og enhver annen kostnad (dvs både direkte og indirekte tap, ansvar, 

utgifter, gebyrer/bøteansvar, kostnader), som Aqualine eventuelt pådras eller lider 

som følge av bruddet på garantien. Garantien gjelder i hele den avtalte løpetiden på 50 

år for feste av for Areal A og Areal B, med tillegg av en periode på 1 år. Garantien er 

således ikke gjenstand for reklamasjonsfrist eller foreldelse i løpetiden, og begrenses 

heller ikke tidsmessig ift det som fremgår av foregående punktum dersom det finner 

sted innløsning i henhold til punkt 5 foran. 

 

På øvrige deler av det regulerte arealet (areal utenfor Areal A og Areal B) skal det 

ikke gis tillatelse til etablering av virksomhet eller gis adkomstrettigheter som kan 

medføre fare for spredning av smitte til Areal A og Areal B. Det betyr blant annet at 

det ikke må tas inn til området brukt oppdrettsutstyr eller tilsvarende som kan ha vært 

utsatt for smitte. Videre må transportmateriell som har fraktet infisert gods være 

desinfisert. Denne bestemmelsen innbefattes også Dypvannskaia og veier, dog slik at 

Partene er inneforstått med at Dypvannskaia og veiene (utenfor Areal A og Areal B) 

er offentlig vei/område uten alminnelig adgangsbegrensning. Partene er derfor enige 

om, straks etter inngåelse av Avtalen, å iverksette drøftelser, ”in good faith”, om 

hvorledes man på mest hensiktmessig måte kan etablere regler og rutiner for 

Kommunens og tredjemanns adkomst til og bruk av Dypvannskaia slik at hensynet til 



Aqualines virksomhet, herunder at behovet for å kunne hindre smitte og dokumentere 

adekvate tiltak og rutiner for dette, ivaretas på forsvarlig og dokumenterbar måte, 

samt å iverksette de tiltak man blir enige om.  

 

Virksomheten på Festeareal A og Festeareal B skal utøves på en slik måte at det ikke skjer 

spredning av eventuell smitte fra Areal A eller Areal B til eventuell oppdrettsrelatert 

virksomhet som måtte finne sted på øvrige deler av de regulerte arealene utenfor Areal A og 

Areal B.  

 

 

 

 

8  Put Opsjonen 

 

Dersom Aqualine benytter seg av Call Opsjonen har Aqualine rett, men ikke plikt, til 

å påkalle Put Opsjonen gjennom å kreve at Kommunen erverver Aqualine–

Eiendommen på følgende betingelser: 

 

Varsel om utnyttelse av Put Opsjonen må skje skriftlig innen 3 år etter siste frist for 

utøvelse av  Call Opsjonen  - dog slik at det presieres at beregningen skjer fra fristen 

uavhengig av om Call Opsjonen er varslet utøvet tidligere.  

 

Kjøpesummen er avtalt til kr 600/m2. Kjøpesummen skal ikke være gjenstand for 

regulering. 

 

Overtakelse skal skje ”as is”, slik Aqualine-Eiendommen fremstår på tidspunktet for 

gjennomføring av Put Opsjonen, med påstående bebyggelse, i ryddet stand, og slik at 

Aqualine for øvrig fraskriver seg ethvert mangelsansvar i henhold til Avtalen og 

bakgrunnsretten. 

 

Overtakelse skal skje innen [ ] måneder etter at Aqualine har krevd Put Opsjonen 

utøvd, dog tidligst på det tidspunkt Kommunen skal overlevere Areal B til Aqualine 

iht Aqualines utøvelse av Call Opsjonen. Hvis Kommunen misligholder sin plikt til å 

overlevere Areal B til Aqualine iht Aqualines utøvelse av Call Opsjonen, kan 

Kommunen uansett ikke kreve å få overta Aqualine-Eiendommen før misligholdet er 

opphørt. 

 

Kontant oppgjør skal skje ved overdragelse av Aqualine-Eiendommen,og mot skjøte 

fritt for pengeheftelser, dog slik at tinglige heftelser skal vedbli å hefte på Aqualine-

Eiendommen.  

 

Kommunen kan be om skjøte in blanco. Dersom hjemmelen til Aqualine-

Eiendommen gjennom blanco skjøte i første omgang ikke overføres, har Kommunen 

rett til å tinglyse tinglysingssperre og/eller sikringsobligasjon på Aqualine-

Eiendommen. I så tilfelle får Kommunen også fullmakt til å gjennomføre fradelinger 

av Aqualine–Eiendommen. Ved bruk av slikt blanco skjøte, plikter Kommunen å 

holde Aqualine skadesløs for ethvert krav og/eller ansvar som Aqualine pådras som 

en følge av manglende hjemmelsoverføring. 

 

 

9.  Kommunens Call Opsjon 



 

Dersom Aqualine ikke innen fristen som fremgår av punkt 8 annet ledd benytter Put 

Opsjonen, gjelder følgende: 

 

Dersom Aqualine fraflytter Aqualine-Eiendommen og innen 2 år fra fraflyttingen ikke 

har (i) etablert ny virksomhet på Aqualine-Eiendommen og/eller (ii) inngått avtale om 

salg og/eller utleie av Aqualine-Eiendommen til tredjemann, har Kommunen rett, men 

ikke plikt, til å påberope seg Kommunens Call Opsjon og overta Aqualine-

Eiendommen. 

 

Varsel om utnyttelse av Kommunens Call Opsjon må skje skriftlig innen 1 åretter at 

betingelsene i dette punkt 9 første og andre ledd er inntrådt. Hvis Aqualine i løpet av 

denne ett  årsfristen, men før Kommunen har gitt varsel om utnyttelse har (i) etablert 

ny virksomhet på Aqualine-Eiendommen og/eller (ii) inngått avtale om salg og/eller 

utleie av Aqualine-Eiendommen til tredjemann, bortfaller likevel Kommunes Call 

Opsjon. Hvis Kommunen misligholder sin plikt til å overlevere objektet til Aqualine 

iht Aqualines utøvelse av Call Opsjonen, kan Kommunen uansett ikke kreve å få 

overta Aqualine–Eiendommen før misligholdet er opphørt. 

 

Dersom Kommunens Call Opsjon benyttes gjelder betingelsene i punkt 8 tredje til 

syvende ledd tilsvarende, så langt ikke annet følger av dette punkt 9.   

 

 

 

 

  

Frøya, den …. 

 

 

Frøya kommune       Aqualine AS 

 
 



SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  May Therese Foss Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  12/1093   
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Trafikksikkerhetsutvalget 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
 
TRAFIKKFARLIG BUSSLOMME PÅ FLATVAL - NY LØSNING PÅ 
SKOLESKYSS  
 
 
Innstilling: 
 
1. Frøya kommune vedtar å stadfeste vedtak fra Trafikksikkerhetsutvalget i sak nr 

3/12 i møte den 17.10.2012, med en endring i vedtakets punkt om 
ettermiddagskjøring. 

2. Ettermiddag: Minibuss kjører fra Nabeita til Avløs.  Rutebuss kjører som vanlig, 
med unntak at den snur på Flatval i stedet for på Avløs. Rutebussen tar med elever 
på strekningen fra Karlasvingen til Øyakrysset via Flatval og slipper de av på retur 
til Sistranda.  

3. Tiltaket vil koste kr 169 100 pr skoleår. Beløpet belastes konto 11715 1101 223 og 
finansieres ved bruk av bundet fond – Trafikksikkerhetstiltak – post 19500 1101 223 
med kroner 103 367,73. Resterende beløp, kr 65 732,27 dekkes av reserverte 
tilleggsbevilgninger post 14901 1101 120. 

4. Tiltaket legges inn i planperioden 2014 og utover. 
 
 
Vedlegg: 
 
1. Vedtak fra møte i Trafikksikkerhetsutvalget, datert den 17.10.2012 
2. E-post fra Trønderbilene ang prisoverslag for endringen 
3. Kartutsnitt, M= 1: 5 000 
4. Ortofoto, M= 1: 5 000 
 
Saksopplysninger:   
 
Trafikksikkerhetsutvalget i Frøya kommune har vedtatt en endring i skoleskyssen for elever 
som går på Nabeita skole. Dette begrunnes med at busslommene på Flatval ikke gir den 
sikkerheten de skal gi, da barna krysser vegen for å gå på ”rett” side av vegen til og fra 
skolen. Området oppleves ikke som trygt på grunn av tungtrafikken som går gjennom 
området, samt at det kjøres med høy hastighet. I tillegg er det ikke fortau eller lignende i 
området.  
 



På bakgrunn av dette er det ønskelig å få til en midlertidig løsning fram til hovedvegen blir 
lagt om Flatval.  
 
Vurdering:  
 
Det er tydelig at situasjonen på Flatval er vanskelig, og at omlegging av hovedvegen er på 
overtid. En endring av skoleskyssen vil kunne representere en midlertidig løsning fram til 
omleggingen er en realitet og trafikksituasjonen på Flatval er forbedret.  
 
Det er flere forhold som må hensyntas; barnas sikkerhet og trygghetsfølelse, bussjåførenes 
arbeidshverdag samt foreldres behov for å vite at barna har et betryggende opplegg på veg til 
skolen. Det vanskeligste er å kombinere skoleveg med hovedfartsåre for tungtrafikk langs 
denne vegen. Når hovedvegen blir lagt om Flatval, vil dermed størsteparten av problemet 
forsvinne. 
 
Det har tidligere kommet spørsmål om andre tiltak som kan avbøte noe på risikoen ved å 
ferdes langs denne vegen. Eksempelvis har det blitt diskutert om man skal etablere 
fartshumper eller fotgjengerovergang, men Statens Vegvesen blitt definert som noe som vil 
gi en falsk trygghet, og ikke nødvendigvis få det resultatet man håper på. 
 
Trafikksikkerhetsutvalget var på befaring den 17.10.2012, og det ble etter dette fattet vedtak i 
saken om endring av skoleskyss. Opprinnelig saksfremlegg var fremmet med tanke på 
tidligere diskusjoner i utvalget, og samsvarer dermed ikke hundre prosent med det omforente 
vedtaket som fulgte. Prinsippene er de samme, utvalget har valgt å holde fokus på en 
midlertidig løsning på en trafikkfarlig skoleveg fram til hovedvegen omlegges.  
 
 
 



FRØYA KOMMUNE

Saknr: 3/12

Trafikksikkerhetutva1get Møtebok
Møtedato: Arkivsaksnr: Sak nr:
17.10.2012 12/1093 3/12
Saksbehandler: Arkivkode: Gradering:
May Therese Foss

Saken skal behandles i følgende utvalg:
3/12 Trafikksikkerhetsutvalget 17.10.2012

TRAFIKKFARLIG BUSSLOMME PÅ FLATVAL

Vedtak:

i Trafikksikkerhetsutvalget vedtar å innføre ekstra skyss for elever fra deler av Flatval samt Fillingsnes
til Nabeita skole tur/retur.

2 Morgen: Minibuss henter elever som bor på høyresiden av strekningen fra øyakrysset til
Staulvold samt barn fra øyakrysset til Karlasvingen.
Rutebuss kjører som normalt.

3 Ettermiddag: Minibuss i fra Nabeita slipper av elever fra Karlasvingen til øyakrysset på rett side av
Veien
Minibuss 2 kjører til Avles.
Rutebuss kjører som vanlig, med unntak av at den snur på Flatval istede for avløs.

4 Frøya kommune tar ansvar i samråd med barns representant for å informere skolen og foreldre, slik
at de videreformidler dette til barna.”

Enstemmig

Hovedutvalgets behandling i møte 17.10.12:

Følgende omforente forslag til vedtak blefremmet:

1 Trafikksikkerhetsutvalget vedtar å innføre ekstra skyss for elever fra deler av Flatval samt Fillingsnes til
Nabeita skole tur/retur.

2 Morgen: Minibuss henter elever som bor på høyresiden av strekningen fra Øyakrysset til Staulvold samt barn
fra Øyakrysset til Karlasvingen.
Rutebuss kjører som normalt.

3 Ettermiddag: Minibuss i fra Nabeita slipper av elever fra Karlasvingen til øyakrysset på rett side av veien.
Minibuss 2 kjører til Avløs.
Rutebuss kjører som vanlig, med unntak av at den snur på Flatval istede for avløs.

4 Frøya kommune tar ansvar i samråd med barns representant for å informere skolen og foreldre, slik at de
videreformidler dette til barna.”

Enstemmig

Forslag til vedtak:

1. Trafikksikkerhetsutvalget vedtar å inngå samarbeid med Trønderbilene om at skolebussen kjører til
Flatøysand som en midlertidig løsning frem til hovedvegen på Flatval legges om og trafikksituasjonen på
Flatval bedres.

2. Frøya kommune tar ansvar for å informere skolen, slik at de videreformidler dette til barn og foreldre. Det
må understrekes at barna må stå på anvist plass før bussen kommer, slik at man unngår gående barn langs
vegen.



Saknr: 3/12

3. Det er ønskelig at bussen kjører først ned til Flatøysand, deretter innom bussiommene på Flatval. Dette
gjelder både til og fra skolen.

Vedlegg:

1. Kartutsnitt, M= 1: 2 000
2. Skråfoto, sett sørfra
3. Skråfoto, sett vestfra

Saksopplysninger:

Administrasjonen har mottatt bekyniringsmelding angående skyssforhold for skolebarn. Området det gjelder erbusslomma på Flatval. lrmringer sier at barna må krysse vegen for å komme over til holdeplass for skolebuss, ogat området ikke er trygt på grunn av tungtrafikken som går gjennom området, samt at det kjøres med høy
hastighet. I tillegg er det ikke fortau eller lignende i området.

lnnringer sier at de er flere foreldre som er utrygge på det de mener er uforsvarlige trafikkforhold, og at deønsker utbedring. I frykt for at en alvorlig ulykke skal skje, har det blitt varslet om aksjoner hvor foreldre holderbarna hjemme fra skolen.

På bakgrunn av dette er det ønskelig å få til en midlertidig løsning fram til hvoedvegen blir lagt om Flatval, somgår ut på at skoleskyssen går via snuplassen på Flatøysand. Slik vil flesteparten av barna bli holdt unna vegen, itillegg til at bussen etterpå vil slippe av barn på hovedvegen på den siden de “hører hjemme”.

Vurdering:

Det er tydelig at situasjonen på Flatval er vanskelig, og at omlegging av hovedvegen er på overtid. Arrangeringav skoleskyss via Flatøysanda vil kunne representere en midlertidig løsning fram til omleggingen er en realitetog traflkksituasjonen på Flatval er bedret.

Det er flere forhold som må hensyntas; barnas sikkerhet og trygghetsfølelse, bussjåførenes arbeidshverdag samtforeldres behov for å vite at barna har et betryggende opplegg på veg til skolen.

Det har tidligere vært en ordning hvor skolebussen kjørte nedom Flatøysanda, men av flere årsaker så ble denneordningen etter hvert avsluttet. I den anledning har vi bedt Trønderbilene om å komme med sine krav for at deskal gjenoppta kjøringen ned til Flatøysand. Disse er som følger:
- Brøyting og strøing på vinterstid må prioriteres. Dette gjelder både vegen gjennom Flatval, og særskilt

ned mot Flatøysand. På Flatøysand er det også viktig at det brøytes langt nok ut nede på snuplassen.
- Terrenget nederst i bakken på Flatøysand må utformes (planeres/fylles) slik at bussene ikke tar nedi ogblir skadet.
- Det må oppføres et busskur nede på Flatøysand, slik at barna har ly for vær og vind.

Det vil bli foretatt en befaring i begynnelsen av møtet. Denne vil vise hvor det er nødvendig med grunnarbeider,samt hvordan situasjonen for skolebarna er.

Grunnarbeidene og oppføring av busskur ved snuplassen må avtales med grunneiere. Snuplassen ertilsynelatende delt mellom to eiendommer, 8/14 og 8/4. Vi har vært i kontakt med grunneier av 8/4. Vi har ogsåvært i kontakt med grunneier av 8/14, men hun forklarer at hun har overlatt ansvaret for eiendommen til sinsønn, eier av 8/110. Vi har i skrivende stund ikke lyktes å få kontakt med ham, men vi har i alle fall overraktbeskjeden. Da vi ikke har hele tiltaket klart enda, ville vi likevel varsle på forhånd om prosessen. Våre kart viserimidlertid at grensene er usikre, og at 8/4 ikke nødvendigvis har eierskap slik de fremgår av kartet. Vi vil likevelfor sikkerhets skyld holde kontakten med begge grunneiere og sørge for å få inn en særskilt erklæring før deteventuelt utføres noen grunnarbeider.



Saknr: 3/12

På bakgrunn av trafikksituasjonen på Flatval ønsker vi at skoleskyssen skal foregå på en mest mulig betryggendemåte frem til hovedvegen omlegges og traftkksituasjonen bedres. Vi vil derfor imøtegå Trønderbilenesbetingelser for å gjenoppta kjøringen til Flatøysand, og administrasjonen tilrår derfor å vedta disse punktene.

Rett utskrift bevitnes:

Dato: fl O. i -\cçç-‘•

\ Politisk sekretær

Frøya kommuneUtskrift til: Saksbehandler May Therese Foss for videre oppfølging
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May Therese Foss

Fra: Tordis Kjørsvik [Tordis. Kjorsvik@tronderbilene.no]

Sendt: 16. januar 2013 13:20

Til: May Therese Foss

Kopi: Trond Ole Faxvaag

Emne: VS: Prisoverslag ekstra skoleskyss til fra Nabeita

Beklager feil pris på morgentur! Riktig pris skal være kr 410 pr. tur inkl 8% mva.

Tordis VitsØ Kjørsvik
Trafikksjef
+47 91842 578
E-post: tordis.kjorsvik@tronderbilene.no

li? Trrn:de,Bik,ie as
il

Fra: Tordis Kjørsvik
Sendt: 15. januar 2013 11:04
Til: ‘May.Therese.Foss@froya.kommune.no’
Kopi: Trond Ole Faxvaag
Emne: Prisoverslag ekstra skoleskyss til fra Nabeita

Jeg viser til sak 3/12 i Trafikksikkerhetsutvalget, der dere ønsker bedre løsninger for området

Flatøya/Sta ulvold/Karlasvingen.

Vedtak pkt 2: (morgen)
Minibuss henter elever som har påstigning på høyre side av veien på strekningen Øyakrysset-Staulvold +

elever på strekningen Øyakrysset-Karlasvingen til Nabeita.

Pris kr. 350 pr. dag inkl 8% mva

Vedtak pkt 3: (ettermiddag ma-to 14:15 og fr 12:30)

• Minibuss kjører fra Nabeita til Avløs.
• Skolebuss tar med elever fra Karlasvingen til Øyakrysset via Flatval og slipper de av på retur til

Sistranda. Dette forlenger turen med ca 5-7 min for disse elevene, men er godt innenfor de

rammene som fylkeskommunen setter for reisetid. I tillegg sparer kommunen uttak av 2

minibusser i tillegg til buss.

Pris kr. 480 pr. dag inkl 8% mva.

Hvis dere mot formodning vil ta ut taxi nr 2 (som vedtaket beskriver) for elevene Karlasvingen

Øyakrysset, kan dere beregne et tillegg på kr. 350 pr. dag inkl 8% mva.

Jeg beklager at dere ikke har fått tilbakemelding fra oss, men skal sørge for å følge opp dette videre.

Mvh

Tordis Vitsø Kjørsvik

21.01.2013
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SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Andreas Kvingedal Arkiv:  Q21  
Arkivsaksnr.:  12/1560    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
 
OVERTAGELSE AV GANG- OG SYKKELVEGER OG VEGLYS LANGS  GAMLE 
FYLKESVEGER I SØR-TRØNDELAG  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
Det vises til brev fra Statens vegvesen, datert 15.11.2012 m/vedlegg. 
 
Frøya kommunestyre viser til at drift av alle gang- og sykkelveger langs fylkesvegnettet i 
kommunen, er STFK sitt ansvar i dag. Når det gjelder klassifisering av fylkesvegnettet vil 
kommunestyret på nytt vise til trafikkøkningen langs Fv. 431 frem til Dyrøy ferjeleie og som 
må medføre at hele denne strekningen får klasse D-veg og ikke som i dag at siste del er en E-
klasse. 
 
Frøya kommune er videre innstilt på at STFK overtar driftsansvaret for alle veglysanleggene 
på Fv. 716 og Fv. 714 fra Flatval til Hellesvik. Den nødvendige opprustning av anleggene 
gjennomføres i samarbeid med veglysforeningene og kommunen er innstilt på å bevilge de 
nødvendige midler til dette arbeidet i økonomiplanen for 2014 – 2017. Det er imidlertid en 
klar forutsetning at for de strekninger hvor det etter fylkesvegplanen i perioden 2014-2017 
vil  bli utbygget gang- og sykkelveger, så legges kostnader for veglysanlegg inn i 
utbyggingskostnaden. For disse strekningene vil en opprustning av anleggene ikke bli 
foretatt. 
 
 
Vedlegg: 
 
Brev fra Statens Vegvesen, datert 15.11.2012 m/vedlegg 
 
Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 
 
Saksopplysninger:   
 
I forbindelse med behandling av gjeldende fylkesvegplan, sak 96/2010 vedtok fylkestinget 
blant annet følgende: 
 



• Fylkestinget vedtar å ta opp som fylkesveger alle gang- og sykkelveger langs 
fylkesveger klassifisert som C- og D-veger. 

• Statens vegvesen bes foreta en nærmere gjennomgang av problemstillinger knyttet til 
veglys. I prinsippet er det naturlig å ta ansvaret for drift av veglys langs B-, C- og D-
veger på fylkesvegnettet med årsdøgntrafikk over 1500 og etter nærmere 
sikkerhetsmessig vurdering der trafikken er under 1500 ÅDT. Det bør også vurderes 
om veglenker med større trafikk har en struktur som tilsier fravær av belysning. Det 
forutsettes at anlegg som overtas har en standard(som tar utgangspunkt i) i henhold 
til Håndbok 264 Teknisk planlegging av veg- og gatebelysning Kap 6 Rehabilitering 
av veglysanlegg. 

 
STFK ber kommunen i tillegg å vurdere følgende, ut fra finansiering knyttet til E-veger: 
 

• Ser kommunen at det er andre veger som er viktigere enn dagens E-veg slik at det 
kan byttes kommunal veg mot fylkesveg, ca. km mot km? 

• Er det E-veger som kommunen ønsker å drifte som sitt eget vegnett, mot 
godtgjørelse fra fylkeskommunen? 

 
Vurdering: 
 
Når det gjelder gang- og sykkelveger langs fylkesveger i Frøya kommune, er dette veger som 
helt og fullt driften av STFK. Dette forholdet er derfor ikke aktuelt å vurdere for kommunen, 
da det forventes at de gang- og sykkelveger som er regulert på strekningen Dyrvik – 
Hellesvik langs Fv. 714 og langs Fv. 716 fra Nabeita skole til Flatval bygges ut med 
fylkeskommunale midler, slik de andre strekningene er utbygget. 
 
Videre ser rådmannen ingen E-veger som kan byttes mot kommunale veger km mot km. 
Kommunen har allerede overtatt en strekning på ca. 3 km av Fv. 411 til Fillingsnes, som en 
del av forskotteringsavtalen for ferge til øyrekka. Rådmannen vil imidlertid bemerke at Fv. 
431 fra krysset ved Skjønhals er klassifisert som E-veg. Frøya kommune har ved flere 
anledninger pekt på den økte trafikken på denne vegstrekningen frem til Dyrøy ferjeleie og at 
denne strekningen må oppgraderes til D-klasse. 
 
For veglysanleggene er situasjonen en helt annen. I vedtaket fra Fylkestinget er det foreslått 
at ansvaret for drift av veglys langs B-, C- og D-veger på fylkesvegnettet med årsdøgntrafikk 
over 1500 bør overtas av fylket, samt at det trafikken er under 1500 ÅDT etter nærmere 
sikkerhetsmessig vurdering også kan overtas av fylket. 
 
I henhold til forslaget er det veglyset langs Fv. 714 på strekningen Frøyatunnellen til 
Hellesvikkrysset som overtas av fylket. Denne strekningen består av klasse B-veg frem til 
Sistranda og klasse C-veg videre til Hellesvik. Det er ikke foreslått overtatt driften av 
veglysanlegget fra rundkjøring i Hamarvik og frem til og med Flatval. Dette er også en klasse 
C-veg som har svært stor trafikk, ikke minst sett i forhold til tungtrafikk og bør komme inn 
under formuleringen i fylkestingvedtaket som sier: ”Etter nærmere sikkerhetsmessig 
vurdering der trafikken er under 1500 ÅDT”. 
 
Rådmannen ser det derfor som helt naturlig at dersom kommunen går inn for en overføring 
av driftsansvaret for veglysanlegg så må dette skje for hele strekningen Flatval – 
rundkjøring(Fv. 716) og videre til Hellesvik(Fv. 714).  



 
Ingen av disse veglysanleggene driftes i dag av kommunen. Deler av anleggene driftes 
allerede av fylket (nye strekningen fra Sistranda til Dyrvik), samt lys fra tunnelen og opp til 
rundkjøringen. Imidlertid er det private veglysforeninger som både har bygget ut og som 
drifter anleggene. Anleggene er av ulik kvalitet og ut fra de kriterier som fylket setter for 
overtakelse må det foretas en betydelig oppgradering av de gamle anleggene. Det er ikke 
regnet på hva dette vil koste, men det er helt klart at de enkelte veglysforeningene ikke har 
mulighet til disse kostnadene. Dette betyr at dersom anleggene skal opprustes til den standard 
som kreves for at anleggene skal kunne overtas av STFK så må dette i stor grad bekostes av 
kommunen. 
 
Det er som sagt ikke beregnet hva en slik opprustning av anleggene vil bety av kostnader, 
men dette må det selvsagt fremskaffes tall på før en endelig avtale inngås. Det må også 
avklares om STFK vil bekoste utbygging og drift for de veglysanlegg som bygges langs de 
gang- og sykkelveger som er planlagt utbygd i henhold til reguleringsplan. Det må også ses 
på om disse strekningene kan avventes inntil gang- og sykkelvegnettet blir utbygd, slik at 
man ikke utfører arbeider som senere vil bli omgjort ved utbygging av gangvegnettet. 
 
Rådmannen vil imidlertid understreke at det er viktig for trafikksikkerheten at man får 
utbygd et sammenhengende veglysanlegg på strekningen Flatval – Hellesvik, hvor 
befolkningstettheten er størst på Frøya og hvor man får størst mulig gevinst ved økning av 
trafikksikkerheten. 
 
Rådmannen tilrår derfor at veglysanleggene på strekningen Flatval – Hellesvik i sin helhet 
overtas av STFK og at anleggene opprustes til den standard som kreves i henhold til 
Håndbok 264. Det er imidlertid en forutsetning at langs de strekninger hvor det innen rimelig 
tid skal utbygges gang- og sykkelveg, så legges kostnader med lysanlegg inn som en del av 
utbyggingskostnaden. Dette betyr at disse strekningene ikke opprustes og driftsansvaret 
overtas av STFK først etter at gang-og sykkelveg inkl. veglysanlegg er utbygget.  
 
Det foretas snarest en avklaring med Statens Vegvesen vedr. hvilke anlegg som pr. i dag ikke 
er tilfredsstillende og det foretas en kostnadsberegning for opprustning av anleggene. Dette 
arbeidet utføres i samarbeid med de enkelte veglysforeningene og må være fullført før 
behandling av økonomiplanen for 2014- 2017, slik at nødvendige bevilgninger kan inntas i 
budsjettene for 2014 og 2015. 
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Behandlende enhet: Saksbehandler/innvalgsnr: Vår referanse: Deres referanse: Vår dato:

Region midt Endre Rudolfsen -92425625 2011/172448-009 15.11.2012

Vedrørende overtakelse av gang- og sykkelveger og veglys langs
gamle fylkesveger i Sør-Trøndelag

fylkesveger, og samtidig vurdert hvilke strekninger som har en nytteverdi for
trafikksikkerheten. Etter at Forvaltningsreformen ble vedtatt 01. januar 2010 har dette
arbeidet blitt intensivert, og det ble også bestemt at gang- og sykkelveger langs fylkesveger
(med unntak av E-veger) skulle omklassifiseres fra kommunale veger til fylkesveger. Det har
i tillegg, spesielt med bakgrunn i de spesielle bestemmelsene for finansiering av E-veger, også
vært et Ønske om å se nærmere på funksjonsinndelingen av vegnettet.

Veglys
Vedlagt (Vedlegg 2 og 3) følger en oversikt over de veglysstrekninger som fylkeskommunen
som vegeier vil overta ansvaret for. Bakgrunnen er et fylkestingsvedtak høsten 2010 der det
ble vedtatt at STFK skal være eier av veglys på fylkesveger. Eierskapet skal begrenses til de
anlegg som har nytteverdi for trafikksikkerheten. I tillegg til enkelte formuleringer i vedtaket
er det i utgangspunktet Vegvesenets håndbok 264 Teknisk planlegging av veg- og
gatebelysning som skal legges til grunn for utvelgelsen av anlegg og til hvilke krav som skal
settes ved overtakelse.

Fylkestingsvedtak den 27. oktober 2010 del av sak nr 96:
4. Statens Vegvesen bes foreta en nærmere gjennomgang av problemstillinger knyttet til
veglys. I prinsippet er det naturlig å ta ansvaretfor drift av veglys langs B-, C- og D-veger
påfylkesvegnettet med årsdØgntrafikk over 1500 og etter nærmere sikkerhetsmessig vurdering
der trafikken er under 1500 ADT. Det bør også vurderes om veglenker med større trafikk har
en struktur som tilsierfravær av belysning. Detforutsettes at anlegg som overtas har en
standard (som tar utgangspunkt i) i henhold til Håndbok 264 Teknisk planlegging av veg- og
gatebelysning Kap 6 Rehabilitering av veglysanlegg.

Postadresse Telefon: 02030 Kontoradre5se Fakturaadresse
Statens vegvesen Telefaks: 71 27 41 01 Prinsensgate 1 Statens vegvesen
Region midt firmapost-midt@vegvesen.no 7013 TRONDHEIM Regnskap
Fylkeshuset Båtsfjordveien 18
6404 Molde Org.nr: 971032081 9815 VADSØ

Telefon: 7894 15 50
Telefaks: 78 95 33 52
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Vi viser til vedlegg I fra Vegvesenets håndbok 264 kapittel 6 Rehabilitering:

Vi anmoder om at kommunene setter seg nøye inn i vedlegg 1. Vi vil anta at en del av de
vilkårene som er satt for at fylkeskommunen skal overta veglysanlegg vil kunne bety en
vesentlig utgift for kommunen. Både det å sørge for at anleggene er i orden, jf kapitlet «Hvis
det fortsatt er behov for belysningsanlegget» og at vi erfaringsvis vet fra våre egne gamle
anlegg, at det også vil kreve en god del ressurser for å framskaffe den nødvendige
dokumentasjonen, jf kapitlet om «Generelle krav for overtakelse/rehabiltering».

Det forutsettes videre at for andre lysanlegg, både kommunale og private, som er integrert
med det vegeier skal overta, må øvrige eiere bekoste ny tilknytning. Dette vil sannsynligvis ta
noe tid og medføre en del kostnader for disse veglyseierne.

For de kommunene som har store veglysanlegg med flere andre integrerte anlegg, vil vi kunne
akseptere at større enkeltanlegg overleveres etter hvert som de er klare. Dette må skje etter
avtale med Statens vegvesen. Vi må imidlertid sette en siste frist for alle anlegg til 1. januar
2016. Fristen er satt med bakgrunn i at vegeier må sØrge for at de anleggene som overtas er
sikret måling før 1. januar 2017.

Vi håper imidlertid at de aller fleste av anleggene er overtatt i god tid før fristen.

Fram til 1. januar 2016 vil fylkeskommunen utbetale bidrag til drift og vedlikehold for de
veglys som fylkeskommunen skal overta.

Drift og vedlikehold(D&V) av gang og sykkelveger
I forbindelse med behandling av gjeldende fylkesvegplan (sak 96/20 10, 27.06.20 10) vedtok
fylkestinget blant annet følgende:
“Fylkestinget vedtar å ta opp som fvlkesveger alle gang- og sykkelveger langs
fvlkesveger klassifisert som C- og D-veger.”

I løpet av 2011 ble gang- og sykkelveger langs fylkesveger klassifisert som C- og D-veger
registrert og lagt inn i Nasjonal vegdatabank (NVDB). Det gjenstår en kvalitetssikring av
dette, og deretter vil vi ta opp avgrensningen av det fylkeskommunale gang- og
sykkelvegnettet med kommunene. Når det gjelder avklaring av fylkeskommunens ansvar
legger en til grunn følgende:

1. Gang- og sykkelveger langs E-veg er kommunalt ansvar
2. Gang- og sykkelveger langs C og D-veger er STFK’s ansvar
3. Tverrforbindelser(bru/kulvert):

a. som har adkomst til busslommer knyttet til fv
i. — ansvar D&V: STFK

b. på veg med langsgående gang- og sykkelveg på en eller begge sider
i. — ansvar D&V: STFK

c. som leder direkte til/fra kommunal veg/boligfelt/skole/barnehage
— ansvar D&V: kommunen
- ansvar konstruksjon: STFK

4. Støyskjermer:
d. Støyskjermens funksjon er knyttet til hovedvegen — vurderes derfor ut fra

prinsipper uavhengig av gang — og sykkelvegen
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Som en del av gjeldende fylkesvegplan er det lagt inn midler til drift og vedlikehold av gang-
og sykkelvegene som overtas. Midlene er beregnet med grunnlag i kjente priser i gjeldende
kontrakter for drift og vedlikehold av gang- og sykkelveger. Med grunnlag i dette ble det i
2011 utbetalt refusjon til kommunene for drift av gang- og sykkelvegen som skal overtas.
Dette vil også bli gjort for 2012 frem til vintersesongen 2012/2013 som starter i oktober.
Aktuelle gang- og sykkelveger vil da legges inn i driftskontraktene, men med forbehold om at
det kan bli justeringer av det vegnettet som overtas.

Et annet spørsmål er i hvor stor grad det bør stilles krav til teknisk tilstand på de gang- og
sykkelvegene som overtas. Fylkestinget har vedtatt å stille slike krav når det gjelder veglys,
men det er ikke tatt stilling til det når det gjelder gang- og sykkelveger. I utgangspunktet
synes det naturlig å stille visse krav, også når det gjelder gang- og sykkelveger. Slike krav bør
i hovedsak knyttes til standarden på dekket. øvrige objekter registrert på gang- og
sykkelvegene er av mindre omfang og har følgelig relativt liten kostnadsmessig betydning.
Krav til minstestandard for dekker er under vurdering og forslag er beregnet ferdig tidlig på
høsten 2012. Fylkesrådmannen mener at man i denne vurderingen bør ta utgangspunkt i
standarden på tilhørende veg. (Se vedlegg 4)

Funksjon og klassifisering av fylkesvegnettet
Funksjon og klassifiseringen av vegnettet er med på å tydeliggjøre de enkelte vegers funksjon,
det vil si viktighet. E-veger har en lokal funksjon, og mange av de kunne nok med fordel vært
omklassifisert til kommunal veg. Skillet mellom E-veger og kommunale veger er heller ikke
entydig. En omklassifisering er imidlertid ikke aktuelt nå, fordi en slik endring i
fylkeskommunens vegnett vil gi mindre statlig tilskudd til fylkeskommunen uten at de
respektive kommuner får noe mer. I denne omgang vil derfor fylkeskommunen bare ta opp
forholdet til drift av E-vegene i kommunen, der en i utgangspunktet ønsker å gå videre med
dagens klassifiseringsstruktur. I tillegg åpnes for å vurdere viktige kommunale veger opp mot
tilsvarende E-veg strekninger. Det er utarbeidet et kartgrunnlag som gir en god oversikt over
de ulike vegene i kommunen og deres klassifisering. (Vedlegg 5)

STFK ber kommunen om å vurdere følgende, ut fra at dagens finansiering knyttet til E-veger
fortsetter:
• Ser kommunen at det er andre veger som er viktigere enn dagens E-veg slik at det kan

byttes kommunal veg mot fylkesveg, ca km mot km?
• Er det e-veger som kommunen ønsker å drifte som sitt eget vegnett, mot godtgjørelse fra

fylkeskommunen

Sør-Trøndelag fylkeskommune ber kommunen vurderer de opplysningene og forslag til tiltak
som er nevnt i dette brevet og gi en tilbakemelding på det innen 14. desember 2012.
Dersom kommunen Ønsker det vil representanter fra fylkeskommunen og Statens vegvesen
stille opp på møte for å orientere nærmere om sakene.
Kontaktperson er Endre Rudolfsen(endre.rudolfsen @ vegvesen.no), (Tlf: 924 25 625)
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Vedlegg:
1. Hb 264 Kap 6
2. Kart over veglys langs fv i Frøya kommune
3. Oversikt veglys langs gamle fv i Frøya kommune
4. Gang-og sykkelveger langs fv i FrØya kommune
5. Funksjonsinndeling av vegnettet i Frøya kommune

Vegavdeling Sør-Trøndelag
Med hilsen

Itejvc
Ingvar TØndel
avdelingsdirektør

5 vedlegg

Kopi: Sør-Trøndelag fylkeskommune v/Odd Moldestad



Vedlegg 1:
Håndbok 264(des 2008): Teknisk planlegging av veg- og gatebelysning
Kap 6.: Rehabilitering av belysningsanlegg

Eldre vegbelysningsanlegg på riksvegene er ofte bygget ut av kommuner, netteiere eller
velforeninger. Anleggene er vanligvis umålt, og energikostnadene blir beregnet ut fra et
bestemt antall brukstimer per år (4 000 — 4 100). Som oftest er belysningsanleggene bygget
ut som en del av et større nett, slik at en utskillelse vil kreve en omfattende ombygging. Hvis
utskillelse ikke kan forsvares, må drifts- og vedlikeholdsansvaret, samt kostnadsfordelingen
avklares mellom partene.

Det er et hovedmål at anleggene skal energimåles, og i størst mulig grad skilles fra andre
belysningsanlegg tilhørende kommuner, nettselskap og andre. Dette for å kunne kontrollere
energibruken og avkiare hvem som har ansvar for drift og vedlikehold.

Generelle krav for overtakelse/rehabilitering
Det legges følgende retningslinjer til grunn for rehabilitering og overtakelse av
belysningsanlegg:

• Tidligere eier må beskrive og vise på tegning grensesnittet mellom vegeier og netteier
for det elektriske anlegget.

• Tidligere eier må framskaffe tegninger som angir plassering av alle master,
fordelingsskap, trekkekummer og kabeltrasé. Det som ikke vises på kartet skal måles
inn med GPS og overleveres på SOSI-format, se vedlegg 3.

• Tidligere eier må framskaffe lysberegninger for eksisterende anlegg.
• Ved behov for rehabilitering må det gjØres en analyse for å se om det er lønnsomt å

bygge videre på det gamle anlegget, eller om det bør bygges nytt.
• Nye belysningsanlegg skal følge kravene gitt i denne håndboken

Hvis det ikke lenger er behov for belysningsanlegget:
Før rehabilitering eller overtagelse finner sted, skal det alltid bedømmes om det er behov
for belysningsanlegget i henhold til dagens retningslinjer.
Når det ikke er behov for belysningsanlegget, kan følgende alternativer være aktuelle i
prioritert rekkefølge:

1. Belysningsanlegget fjernes av eier.
1. Annen part ønsker å opprettholde belysningsanlegget: Anlegget oppgraderes etter

dagens krav av den annen part, som også forestår framtidig drift og vedlikehold.
2. Vegeier og annen part ønsker å opprettholde belysningsanlegget av andre enn rent

sikkerhetsmessige grunner: Anlegget oppgraderes etter dagens krav. Kostnadene
fordeles etter avtale. Framtidig drift og vedlikehold ivaretas av vegeier.

Hvis det fortsatt er behov for belysningsanlegget
Belysningsanlegg som tilfredsstiller dagens krav overtas vederlagsfritt av vegeier. Ved
fellesføringer på tremaster overtas kun luftledninger, utliggere og armaturer. Vegeier
inngår avtale med eierne av fellesføringen om hvem som har det driftsmessige ansvaret
(FEF § 2-12). Kostnader for eventuell etablering av målearrangement bekostes av
vegeier.

Ved overtagelse skal belysningsanlegget være i orden:
• rustne og bøyde stålmaster samt skadde tremaster skiftes ut



• master rettes opp
• armaturer skal være rengjort, ha riktig helling og være montert vinkelrett på vegens

senterlinje
• vegetasjon ryddes

Når belysningsanlegget ikke tilfredsstiller dagens krav, legges følgende til grunn:
• Vegeier overtar ikke blanke luftiedninger og armaturer med metalidamplamper

(kvikksølv). Det vurderes om armaturene må skiftes ut i sin helhet på grunn av elde,
avskjerming og energibruk. Dagens eier fjerner gamle ledninger og armaturer og setter
opp nye armaturer som tilfredsstiller håndbokens krav. Alternativt må overtagelsen
utsettes til vegeier kan prioritere en opprustning over sitt budsjett.

• Ved behov for supplering av master, bekoster vegeier disse.
• Ved behov for utskifting, oppretting og supplering av master i fellesføringsanlegg,

fordeles kostnadene mellom partene i henhold til inngått avtale.
• Hvis tidligere belysningsanlegg har vært integrert med andre anlegg, må eiere av disse

bekoste ny tilknytning av sine anlegg.
• Gjennomføringen er avhengig av partenes bevilgningstakt.

Hvis vegeier mener at nytt belysningsanlegg bØr bygges med stålmaster og framfØring
av kabler i grøft, bekoster vegeier nytt belysningsanlegg i sin helhet under følgende
forutsetninger:

• andre fellesføringsparter tar kostnader for ombygging av egne anlegg
• grøftekostnader fordeles i henhold til deltakelse
• parallellføring av masterekker (stål/tre) på veggrunn tillates ikke
• gjennomføringen er avhengig av partenes bevilgningstakt

Andre belysningsanlegg
Vegeier overtar normalt ikke enkle lyspunkter. Unntak kan være i spredt bebygde områder
hvor det er satt opp iys ved bussiommer, rasteplasser og lignende.
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Kommune Frøya

Liste over veglys som driftes / vurderes overtatt av Statens Vegvesen

Vei nr Hp Fra meter Til meter Kommentar

Fv438 i 4 187 Helinesvika

Fv 714 10 41381 41815 Sistranda

Fv714 14 5357 9925 Sistranda

Fv714 14 10790 11545 Dyrvik

Ev 714 14 12070 14047 Hellnesvika

Fv 714 402 0 66 Sistranda
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SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Andreas Kvingedal Arkiv:  L83  
Arkivsaksnr.:  10/1569    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
 
FORESPØRSEL OM KJØP AV TOMTEAREAL PÅ SULA - FØLLING EN  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
Kommunestyret viser til søknad fra Sula Eiendom A/S om kjøp av tilleggstomt til Gnr. 64, 
bnr. 219 på Føllingen. 
Kommunestyret vedtar at Sula Eiendom A/S får kjøpe det omsøkte arealet under følgende 
forutsetninger: 

• Det omsøkte arealet skal benyttes i henhold til arealformålet i kommuneplanens 
arealdel og i samsvar med utnyttelsen som er oppgitt i søknaden. 

• Tomta må være utnyttet til formålet (båthotell) innen 2 år etter dato for tinglyst 
skjøte. 

• Tilleggstomten sammenføyes med hovedbruket Gnr. 64, bnr. 219 
• Tomtepris fastsettes til kr. 37.000,- og omkostningene ved eiendomsoverdragelsen 

deles likt mellom kjøper og selger i samsvar med bestemmelsene for eiendomssalg på 
Sula. 

 
 
Vedlegg: 
 
Søknad fra Sula Eiendom A/S, datert 23.10.2012 
Kart i målestokk 1:1000 
Utsnitt av kommuneplanens arealdel i målestokk 1:2000 
 
Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 
 
Saksopplysninger:   
 
Sula Boats A/S søkte i 2008 om tomteareal på Følingen, øst for daværende Sula Sjøprodukter 
A/S. Denne søknaden ble etter en tid trukket tilbake av søker. I 2011 søkte så Sula Boats A/S 
på nytt og søknaden ble behandlet i formannskapet med positivt vedtak, men senere utsatt i 
Kommunestyret.  



Bakgrunnen for utsettelsen var at man ønsket en vurdering for fastsettelse av tomtepris. Før 
disse behandlingene hadde søknadene vært forelagt Sula fiskarlag til uttalelse og de hadde 
ingen merknader til søknadene. 
 
Vurdering: 
 
Sula Boats har nå avviklet driften og Odd Larsen har overtatt 77,6% av aksjene i Sula 
Eiendom A/S(tidligere Sula Sjøprodukter Holding A/S). Det arbeides nå med å omgjøre 
bygget til båthotell med innendørs og utendørs lagring av båter samt service på båt og motor. 
Dette er samme formål som tidligere Sula Boats søkte om og dette er i samsvar med 
arealdelen i kommuneplanen. 
 
I og med at søknaden er i samsvar med tidligere søknader når det gjelder utnyttelse av 
arealet, ser rådmannen det unødvendig å sende saken over til Sula fiskarlag for ny uttalelse. 
Det er nå snakk om et annet selskap som skal benytte området til samme formål som Sula 
fiskarlag tidligere har uttalt seg til. 
 
Når det gjelder tomtepris så har det ikke vært omsatt industriareal på Sula de siste årene. 
Imidlertid ble det solgt tilleggsareal til Persefone A/S i 2012, hvor tomteprisen ble fastlagt ut 
fra kr. 10,- pr. m2, men i og med at alle omkostninger skal deles likt mellom kjøper og selger 
ble det fastlagt en fast sum tomtepris som omfattet hele arealet. Dette var for å sikre at man 
faktisk oppnådde en kvadratmeterpris på kr. 10 pr. m2. 
 
Det tilrås at dette prinsippet også legges til grunn ved salg til Sula Eiendom A/S. Med de 
gebyrer som påløper og som skal deles likt mellom kjøper og selger betyr dette at prisen 
fastsettes til kr. 37.000,-.  
 
 
 
 



Sula Eiendom AS
9._fC/1

- 7280 Su!a

1O 11,c’7_ Foretaksregisteret 980 040 054 MVA
Tif. 901 12 310

Frøya Kommune

7261 Sistranda

Trondheim, 23.10.2012

Tomtesøknad

Vi viser til Sula Boats AS’ søknad av 21.01.2011 om kjøp av tomt på Føllingen.

Sula Boats AS har avviklet driften og undertegnede har overtatt 77,6% av aksjene i Sula
Eiendom AS(tidligere Sula Sjøprodukter Holding AS). Det arbeides med å omgjøre bygget til
båthotell med innendørs og utendørs lagring av båter samt seivice på båt og motorer.

I den forbindelse søker vi om kjøp av tomten som tidligere er omsøkt i brev av 21.01.2011. Vi
vedlegger kartutsnitt hvor arealet er inntegnet - totalt beregnet til 2.575 kvm.

Vi håper på en snarlig behandling.

Med vennlig hilsen
Sula Eiendom AS

Odd E. Larsen



VårR rofsen

Sted:
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Vedlegg I
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SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Knut Arne Strømøy Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/107    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
TILDELING AV MIDLER FRA LERØY MIDNOR AS - 2012  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
 
Saken legges fram uten forslag til vedtak. 
 
 
Vedlegg: 
 
Lerøy Midnor AS – tildelingsbrev 
Søknad fra Strømøy Gård / Stall og Stutteri 
Søknad fra Frøya Idrettspark 
Søknad fra NMK Frøya 
Søknad fra Frøya Turlag 
Søknad fra FAU ved Dyrøy oppvekstsenter 
Søknad fra Sørburøy Vel 
Søknad fra Dyrøy Grendalag 
Søknad fra Mausund Husflid og Brukskunst 
 
Saksopplysninger:   
 
Frøya kommune har mottatt et brev fra Lerøy Midnor AS stilet til ordføreren om at bedriften 
har tildelt midler til de kommunene der bedriften har oppdrettsaktivitet, fordelt etter en 
nøkkel basert på omsetning og sysselsetting foregående år. 
 
I brev datert 10.10.2012 gir Lerøy Midnor AS melding om at Frøya kommune tildeles kr. 
100 000 (ett hundre tusen kroner). 
 
Bedriften sier at midlene er tenkt som startkapital eller en støtte som utløser midler fra andre 
instanser, både offentlige og private. De håper også at midlene blir brukt som en spore til 
fortsatt innsats som ildsjel og med felles dugnader for å oppnå ønsket må. 
 
Lerøy Midnor AS ønsker at utdelingen skal oppfattes som en honnør og takk til de som 
gjennom utrettelig arbeid og felles innsats fører til at kommunen bli et enda bedre sted å 
vokse opp i og bo i for alle. 



 
Kriteriene for støtte er: 
 

1. Midlene skal komme i tillegg til allerede budsjetterte midler i kommunen. 
2. Midlene skal eller kan være utløsende faktor for å gjennomføre store fysiske prosjekt, 

som vanskelig kan realiseres uten støtte, og aller helst utløse andre midler både 
offentlige og private samt god gammeldags dugnadsinnsats. Midlene skal IKKE 
brukes til vanlig drift. 

3. Midlene prioriteres til prosjekter for idrett/kultur, helst hvor barn og unge er 
involvert, men kan også brukes til andre viktige tiltak for å fremme sikkerhet eller 
aktivitet for innbyggere i alle aldre. 

4. Midlene skal helst bruke til ett prosjekt. 
5. Lerøy Midnor AS skal profiteres i prosjektet. 

 
Lerøy Midnor AS håper at beløpet blir brukt fornuftig slik at man får mest mulig igjen for 
pengene, og at Frøya kommune finner en verdig kandidat som fortjener gaven. 
 
Formannskapet fikk saken til behandling 6.11.2012 og fattet da følgende vedtak: 
 
Formannskapet ber om at midlene lyses ut på vanlig måte. 
Formannskapet gjør den endelige tildelingen basert på søknader. 
 
Midlene ble annonsert på våre hjemmesider og på Frøya.no samt at vi gjennom Frøya 
Frivilligsentral sendte utlysningen ut til alle lag og organisasjoner på Frøya med søknadsfrist 
15.12.2012. 
 
Vi har mottatt åtte søknader noe som for øvrig er det høyeste antall søknader vi har mottatt 
på disse midlene. 
 
Midler fra Midnor Lerøy AS har også tidligere blitt behandlet på samme måte, der 
formannskapet har tildelt etter søknader. Her kan nevnes at i 2010 mottok NMK Frøya kr. 
100 000, i 2008 ble ”Ungdomskafe i sentrum” tildelt kr. 70 000 mens i 2006 gikk kr. 100 000 
til Frøya kulturskole, Frøya kulturhus og Nærmiljøkontoret for innkjøp av lydutstyr og 
dansematter. 
 
Av de åtte søkerne er det fire søkere som søker om langt mindre enn de utlyste midlene mens 
fire søker om hele beløpet. Viser i den forbindelse til at Lerøy Midnor AS i sine kriterier sier 
at midlene skal helst brukes til ett prosjekt, dette har Frøya kommune vektlagt tidligere. 
 
Vurdering. 
 
Alle søkerne har gode prosjekt og flere av dem har mottatt ulike tilskudd tidligere. To av 
søkerne søker også spillemidler og er prioritert av Frøya kommune til å motta det. 
 
Søknadene: 
 
Strømøy Gård: søker om tilskudd til å etablere oppholdsrom og fellesanlegg med dusjer for 
aktive og andre samt tribuner i selve ridehallen. Søker om kr 100 000. 
 



Frøya Idrettspark: søker om bidrag til å bygge ”skiftebu” for utøverne i forbindelse med 
tribuneanlegget samt tilrettelegge for bevegelseshemmede pluss at de vil bygge tak over 
tribunen. Det søkes om spillemidler til anlegget i 2012, men det er ikke til dette prosjektet. 
Frøya Idrettespark mottar et årlig tilskudd fra Frøya kommune på kr. 100 000. 
Søker om kr. 100 000. 
 
NMK Frøya: søker om tilskudd til bygging av klubbhus ved banen på Flatval. Klubbhuset 
skal inkludere verksted og undervisningslokaler. NMK fikk midlene ffa Lerøy Midnor AS i 
2010 og det kan opplyses at det er søkt spillemidler til dette prosjektet. 
Søker om kr. 100 000. 
 
Frøya Turlag: søker om midlene til utvikling av kjentmannsprøven ”Frøyavandreren” og 
skilting av turløyper samt informasjonstavler. 
Søker om kr. 100 000. 
 
FAU ved Dyrøy oppvekstsenter: Søker om midler til innkjøp av en ”vennskapshuske” som er 
tenkt plassert ved selve sentret. 
Søker om kr. 32 550. 
 
Sørburøy Vel: det er idrettsgruppa i velforeningen som søker om tilskudd til innkjøp av 
diverse utstyr. 
Søker om kr. 20 000. 
 
Dyrøy Grendalag: søker om to sittegrupper for bruk ved siden av fotballbanen. Dette er det 
samme anlegget FAU ved Dyrøy oppvekstsenter søker til. 
Søker om kr. 10 000. 
 
Mausund Husflid og Brukskunst: søker om støtte til oppsetting av en gapahuk i nerheten av 
idrettsanlegget på Mausund. 
Søker om kr. 11 940. 
 
Vurdering:  
 
Rådmannen mener det er meget positivt at næringslivet i kommunen bidrar med midler til 
idrett og kultur og er glad for bidraget fra Lerøy Midnor AS, men velger som tidligere år å 
legge saken frem for formannskapet uten administrativ tilrådning. 
 
 
 
 
 
 
 
 























































 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Jon Birger Johnsen Arkiv:  A40  
Arkivsaksnr.:  12/1703    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
SØKNAD OM FINANSIERING AV NYTT FAGSKOLETILBUD INNEN  FISKERI  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
Forslag 1: 
Formannskapet avslår søknad fra ORME ressurs og fagskole vedrørende finansiering av nytt 
fagskoletilbud innen fiskeri. Avslaget begrunnes med at Frøya kommune ikke har avsatte 
midler til slike formål i budsjettet. 
 
Forslag 2: 
Formannskapet stiller seg svært postitiv til at det skal etableres et nytt fagskoletilbud ved 
Frøya videregående skole, for å tilfredstille nye krav i fiskerikonvensjonen av 7. juni 1995. 
Søknaden fra ORME ressurs og fagskole innvilges som omsøkt. Kostnaden på kr. 65.000,- 
tas fra reserverte tilleggsbevilgninger.  
 
Vedlegg: 

1. Søknad fra ORME ressurs og fagskole om finansiering av nytt fagskoletilbud innen 
fiskeri, datert 18.12.2012. 

 
Saksopplysninger:   
ORME ressurs og fagskole søker Frøya kommune om kr. 65.000,- til utvikling og etablering 
av et nytt fagskoletilbud i fiskerifag, ved Frøya videregående skole. 
 
Bakgrunnen for søknaden: 
For å sikre rekruttering til fiskeflåten i fremtiden er det viktig å få til en utdanning for 
personell til fiskeflåten utover videregående opplæring (fagbrev). Per i dag finnes ikke noen 
fagutdanning for fiskeflåten utover fagbrev. 
 
Fra og med 29. september 2012 trådte det i kraft nye krav i form av STCW 95 F-
konvensjonen (se søknad). Denne konvensjonen definerer minimumskrav til innholdet i den 
teoretiske utdanningen og lengden på den praktiske opplæringen (fartstid) som skal legges til 
grunn for sertifiseringen. Frøya videregående skole ved Ressurssenteret har i samarbeid med 
ORME fagskole satt sammen ei prosjektgruppe med mål om å utvikle et nytt fagskoletilbud, 
hvor kravene til fiskerikonvensjonen inngår; 
 

1. Vakthavende offiser på fiskebåter (styrmann) 



2. Fiskeskipper 
 
Utdanningene har hver en varighet på 6 måneder, og vil omfatte følgende: 

- Navigasjon    
- Stabilitetslære 
- Sjøveisregler og bruk av navigasjon- og fiskeletingsinstrumenter 
- Sjømannskap 
- Fiskerifag (blant annet behandling og oppbevaring av fisk)  

 
Prosjektgruppa har som mål at utdanningstilbudet skal komme i gang fra høsten 2013. 
 
Økonomien i prosjektet dreier seg om kostnader og finansiering av et prosjekt for å søke om 
godkjenning og gjennomføre arbeidet med igangsetting av studiet. Finansiering av selve 
studiet inngår ikke. Prosjektets finansieringsplan har følgende oppsett: 
 
 Regional utvikling ST      125.000,- 
 Utviklingsfond for fagskolen (STFK)    50.000,- 
 Norges Råfisklag (Kristiansund)    40.000,- 
 ”Sett sjøbein”       100.000,- 
 Bud og Hustad forsikring     30.000,- 
 Trøndertrygd       30.000,- 
 Frøya kommune      65.000,- 
 
For nærmere orientering rundt samarbeidspartnere, tidsplan og økonomi henvises det til 
vedlagte søknad. 
   
Vurdering:  
Det er svært postitivt at det jobbes for å få på plass et slikt utdanningstilbud for fiskeflåten 
som tilfredstiller nye krav/ konvensjoner. Slik rådmannen forstår det, har Frøya vgs. her en 
mulighet til å bli den første skolen i landet til å tilby en slik utdanning. Ut ifra vår posisjon 
som Sør – Trøndelags største fiskerikommune og arbeidet med Frøya Kultur og 
Kompetansesenter/ Blått Kompetansesenter, mener vi også at det både er riktig og naturlig at 
et slikt nytt fagtilbud lokaliseres på Frøya.  
 
Det er viktig å merke seg at prosjektgruppa i søknaden skriver at behovet for sertifisert 
personell til fiskerinæring vil bli betydelig på store båter i tiden som kommer, men også i den 
mindre fiskeflåten. I følge Asgeir Johansen ved Frøya videregående skole jobber 
sjøfartsdirektoratet med å utarbeide tilsvarende krav for mindre oppdrettsbåter (< 15 meter). 
Dette fagtilbudet vil også kunne tilfredstille disse kravene.  
 
Ut fra prosjektets finansieringsplan er totalkostnadene knyttet til dette prosjektet på kr. 
440.000,-. Av dette søkes det altså om 14,8 % støtte fra Frøya kommune, dvs. kr. 65.000,-. 
 
Dessverre finnes det ikke avsatte midler til slike formål i budsjettet. Av denne grunn føler 
rådmannen seg forpliktet til å innstille negativt på søknaden. Rådmannen gjør imidlertid 
oppmerksom på at formannskapet har mulighet til å gi støtte som omsøkt gjennom bruk av 
budsjettposten reserverte tilleggsbevilgninger, dersom de mener at prosjektet bør støttes. På 
bakgrunn av dette fremmes saken til formannskapet med to ulike forslag til vedtak. 
 



 
 









 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Jon Birger Johnsen Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/143    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
 
BREDBÅNDSUTBYGGING PÅ FRØYA  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
Frøya kommune inngår avtale om bredbåndsutbygging med Sør-Trøndelag fylkeskommune. 
Kostnadene til prosjektet kr. 600.000,- dekkes over bruk av disposisjonsfondet. 
 
Vedlegg: 

1. Kart utarbeidet av Sør-Trøndelag fylkerskommune, som viser en oversikt over 
prioriterte områder i Frøya kommune. 

 
Saksopplysninger:   
Sør Trøndelag fylkeskommune ved prosjektdriver IKT-infrastruktur, Pål Magnar Dahlø har 
henvendt seg til Frøya kommune med status og fremdrift i forhold til bredbåndsutbygging på 
Frøya. Dette gjengis i det følgende: 
 
Når det gjelder bredbånd på Frøya er det to overordnede hovedproblem. Det første problemet 
er mangel på stamnett med høy og fremtidsrettet kapasitet (fiber). Det andre problemet er 
direkte knyttet til aksesser til det enkelte hus. Lang avstand til sentralen, samt dårlig 
linjekvalitet, medfører at kapasiteten mange steder ligger under 2 Mbps (minimumskrav).  
 
Alternative tiltak: 

a) På kort sikt vil det være mulig å etablere radiobaserte løsninger som kan gi 
husstander opp til 10/10 Mbps, samt opp til 100/100 Mbps til næringsliv og 
kommunale bygg, eksempelvis skoler. 

b) På lang sikt så er det ønskelig å få etablert en fiber helt fram til Frøya, samt få spredd 
denne til sentrale steder/ sentraler på Frøya. Dette er både tid- og kostnadskrevende. 
Det er imidlertid svært lite sannsynlig at fiber til alle hus blir realiserbart. 

 
I vinter søkte fylkeskommunen om kr. 900.000,- til fortsatt utbygging på Frøya. Midlene ble 
tildelt av FAD via Norges Forskningsråd. Tildelingen skulle dekke 60 % av den planlagte 
utbyggingen. Restbeløpet på kr. 600.000,- må i utgangspunktet dekkes inn av Frøya 
kommune. Sør-Trøndelag fylkeskommune vil utfordre leverandører til å bidra med deler av 
dette restbeløpet. Da dette foreløpig ikke er avklart må Frøya kommune på nåværende 



tidspunkt garantere for dette beløpet for å utløse den innvilgede støtten fra Norges 
Forskningsråd.  
 
Disse midlene gjør at store deler av Frøya kan dekkes med radiobaserte bredbåndssignaler, 
samt bidra til at også skoler kan få bedre kapasitet. Fritidshus og hytter vil også kunne ta i 
bruk en slik løsning (Se vedlagte kart). Dette vil gi en meget god løsning over store deler av 
Frøya. Løsningen kan bygges ut i flere faser og vil være fleksibel. 
 
På bakgrunn av innspill fra Frøya kommune, kunnskap om huller i dekningen og 
tilbakemeldinger fra brukere, har Sør-Trøndelag fylkeskommune foreslått at disse områdene 
blir bygd ut: 

1) Nesset (inkludert Frøya næringspark) og Uttian 
2) Hammarvika/ Flatval 
3) Nordskaget 
4) Dyrøya 

 
De radiobaserte bredbåndssignalene vil ha en rekkevidde på inntil 5 km, og kapasiteter opp 
til 10 Mbps synkront. Abbonementene vil bli priset som ”normalt” andre steder. Sør-
Trøndelag fylkeskommune gjennomførte en anbudskonkurranse tidligere i år som gikk på 
bredbånd til næringsparken, samt områdedekkende radiobasert bredbånd til ”øvrige hvite 
flekker” på Frøya. 
 
Frøya Næringspark og Sør-Trøndelag fylkeskommune er enige om ny løsning til Nesset og 
det vil bli skrevet kontrakt med Loqal som leverandør. Kommunen vil ikke bli engasjert i 
denne saken i forhold til finansiering. 
 
Tildelingen fra Norges Forskningsråd på kr. 900.000,- forutsetter at det signeres en avtale 
mellom Frøya kommune og Sør-Trøndelag fylkeskommune. Fristen for å få dette på plass var 
opprinnelig 21. januar, men av hensyn til å få saken politisk behandlet har vi fått utsatt frist 
slik at saken kan behandles i KST den 28. februar.  
 
Vurdering:  
Det hersker liten tvil om at Frøya har store utfordringer i forhold til dekningsgrad og 
kapasitet på bredbånd, både på fast-Frøya og i øyrekka. Vi har fått mange henvendelser fra 
både private og næringsliv som ikke har tilfredstillende internettaksess. I dagens digitale 
verden er det svært viktig å ha et tilfredstillende bredbåndstilbud for å holde tritt med den 
teknologiske utviklingen. Noe av årsaken til den situasjonen som vi befinner oss i, er at 
leverandører har hatt lite fokus på utbygginger på Frøya da det her er for få abbonenter til å 
forsvare større utbyggingskostnader. Sistranda er kanskje det eneste området på Frøya hvor 
det er lønnsomt for leverandører å foreta utbedringer.  
 
Dette prosjektet vil ikke avhjelpe situasjonen i hele kommunen, men de utvalgte prioriterte 
områdene vil oppleve en merkbar bedring. Når det gjelder fylkeskommunens utvelgelse av 
områder, har de valgt ut områder der det bor mest folk og som fremstår som hvite flekker på 
kartet. Fylkeskommunen har også foretatt en innbyrdes prioritering av disse områdene. Men 
de forventer at alle områdene blir bygd ut, såfremt Frøya kommune nå garanterer for de 
resterende 600.000,- kronene. 
 
I tillegg til dette arbeidet, er følgende prosjekter utført eller i ferd med å realiseres på Frøya: 



- Ny bredbåndsløsning på Sørburøy som dekker det meste av øya, samt ny løsning til 
skolen. 

- Leverandører vil oppgradere sentraler hvor dette er relevant og nødvendig. 
- Telenor skal bygge ny basestasjon på Sørburøy (3G 900) som vil gi dekning på 

mobilt bredbånd i store deler av Froan. 
- Netcom skal bygge ut ny basestasjon på Nord-Frøya. 
- Planlagt 4G på Sistranda. Begge operatørene jobber med dette. 

 
De 600.000 kronene som Frøya kommune må bidra med i dette prosjektet, knytter seg direkte 
til å få oppgradert bredbåndsløsning til husstander, mindre bedrifter og evt. skoler/ 
oppvekstsentra som ligger i de fire prioriterte områdene. Det finnes ikke avsatte midler til 
dette i budsjettet. Rådmannen mener imidlertid at dette er et såpass viktig prosjekt for Frøya 
å få på plass, at vi må forsøke å finne tilgjengelige midler til dette. Rådmannen anbefaler 
derfor å benytte disposisjonsfondet, for å finansiere kostnadene til dette prosjektet.  
 
 
 





 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Jon Birger Johnsen Arkiv:  223  
Arkivsaksnr.:  12/487    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
SØKNAD OM STØTTE/LEIEAVTALE TIL OPPRETTHOLDELSE AV KAI PÅ 
SØRBURØY  
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 

1. Frøya kommune avslår søknaden fra Froan Forretningsdrift AS om støtte/ leieavtale 
til opprettholdelse av kai på Sørburøy. 

2. Frøya kommune går i dialog med Froan Forretningsdrift AS med sikte på et oppkjøp 
av den delen av kaia som benyttes til persontransport. 

 
Vedlegg: 

1. Søknad om støtte/ leieavtale til opprettholdelse av kai på Sørburøy, datert 3.5.2012. 
2. Kostnader ved vedlikehold av kai på Sørburøy. 

 
Saksopplysninger:   
Den 3. mars 2012 sendte Froan Forretningsdrift AS inn en søknad om støtte/ leieavtale til 
opprettholdelse av kai på Sørburøy. Det søkes om en fast årlig støtte på kr. 130.000,- for å 
dekke opp om de kostnader bedriften har for å vedlikeholde kai og flytebrygge. De ønsker en 
avtaleperiode på 5 år, men ser at dette kan være vanskelig å få til grunnet uavklarte forhold 
med fylket vedrørende hvem som til slutt skal trafikkere området i framtida. 
 
Bakgrunnen for søknaden er at bedriften opplever sviktende omsetning i fiskemottaket med 
gjentatte underskudd i års-resultatet. Dersom dette fortsetter, innser Froan Forretningsdrift at 
de ikke vil ha kapital til å vedlikeholde kaia uten en støtte utenfra. For en nærmere 
redegjørelse rundt situasjonen til Froan Forretningsdrift vises det til vedlagte søknad 
(vedlegg 1).  
 
Styret i bedriften har også et vedtak på at salg av kaia er aktuelt, dersom de ikke får på plass 
en støtte-/ leieavtale med kommunen. 
 
Etter forespørsel fra ordfører/ administrasjon oversendte styreleder i Froan Forretningsdrift 
A/S den 28.1.2013 et kostnadsoverslag som viser hvilke vedlikeholdstiltak kaia har behov 
for fremover. Ut fra dette oppsettet, er de gjennomsnittlige årlige vedlikeholdskostnadene i 
en femårsperiode på kr. 135.000,-.  
 



Saken har tidligere vært oppe til behandling i formannskapet, den 23.5.2012. Det ble da fattet 
et vedtak om at administrasjonen skulle gå i dialog med Froan Forretningsdrift AS for å 
avklare en del forhold. Dette var: 

- En vurdering av hvorfor mottak av ulike arter går ned. 
- Forretningsplan for foretak som innebærer reelle muligheter for økt omsetning. 
- Bruk av tidligere tildelte midler til formålet. 
- Finnes det andre finansieringsmuligheter det kan søkes på? 

Administrasjonen gjennomførte et møte med deler av styret i Froan Forretningsdrift AS den 
5.9.12. Møtet var kort og ble gjennomført på kommunehuset.  

 
Den 28.11.12 ble det gjennomført et nytt møte mellom ordfører, saksbehandler og styret i 
Froan Forretningsdrift AS.  
 
 
Vurdering:  
På bakgrunn av møtene med Froan Forretningsdrift A/S, har punktene som formannskapet 
ønsket svar på blitt gjennomgått; 
 

- En vurdering av hvorfor mottak av ulike arter går ned. 
Årsaken til at mottaket av ulike arter har gått ned er at alderssammensetningen av fiskere 
som leverer til mottaket på Sørburøy er i endring. Det vil si at de begynner å bli gamle/ 
pensjonister og at det ikke kommer til nye fiskere som velger å levere på Sørburøy. I tillegg 
så varierer mengden fisk/ skalldyr i havet fra sesong til sesong, som igjen påvirker 
fangstvolumet.  
 

- Forretningsplan for foretak som innebærer reelle muligheter for økt omsetning. 
Når det gjelder dette punktet kan ikke rådmannen se at det er tilfredsstillende besvart fra 
styret. Den største utfordringen til fiskemottaket slik rådmannen ser det, er rekrutteringen av 
nye fiskere som vil levere sin fangst på Sørburøy. Kommer det ikke til nye fiskere, er det all 
grunn til være bekymret for fiskemottakets fremtid i de kommende år. Det bør derfor være av 
stor interesse for bedriften å jobbe fram alternative løsninger på dette. 
 

- Bruk av tidligere tildelte midler til formålet. 
Bruken av tidligere tildelte midler fra kommunen er godt besvart, og det er tidligere innlevert 
dokumentasjon på at beløpet er brukt til opprusting av kaianlegget.      
 

- Finnes det andre finansieringsmuligheter det kan søkes på? 
Dette punktet er undersøkt både av administrasjonen og av bedriften uten at det er 
fremkommet opplysninger om andre virkemidler som de kan søke på. 
 
Viktigheten av å opprettholde fiskemottaket på Sørburøy fremkommer også i et brev fra 
Sørburøy fiskarlag ved Sverre Haarstad hvor det tegnes et scenario som ikke er lystig, 
dersom fiskemottaket ikke kan fortsette driften. Dette går i hovedsak ut på at butikken, 
fiskemottaket, gjestekaia og dieselfyllingen forsvinner. De anmoder derfor Frøya kommune 
om å gi driftstilskudd som omsøkt. 
 
Det er utfordrende for Frøya kommune å gå med på en slik støtte-/ leieavtale som ønsket. For 
det første er det snakk om mye penger – mellom kr. 260.000,- (2 års avtale) og kr. 650.000,- 
(5 års avtale). For det andre vil en slik støtte/ avtale være med på å danne presedens, slik at vi 



kan risikere å få flere liknende saker til behandling. Det kan da bli utfordrende å ikke 
imøtekomme tilsvarende søknader. Når det gjelder det årlige omsøkte støttebeløpet på kr. 
130.000,- er rådmannens oppfatning at dette beløpet er noe høyt. Til sammenligning har 
Frøya kommune avsatt kr. 50.000,- per år til vedlikehold av alle offentlige kaier. Myklebust 
AS utarbeidet i 2010 en rapport der de kartla tilstanden til blant annet ”hurtigbåtkaia” på 
Sørburøy. Ut fra denne rapporten virker kaia å være i tilfredsstillende tilstand, men at 
fendringen bør ”strammes” opp.  
 
Det er viktig for Frøya kommune og Sørburøys befolkning at vi har en operativ og 
funksjonell kai på Sørburøy, slik at rutetilbudet opprettholdes. Å ha denne 
samfunnsfunksjonen på plass i tillegg til skole, butikk og arbeidsplasser (for eksempel Froan 
Foretningsdrift) er viktige kriterier for at Froan skal være et levende samfunn i tiden 
fremover. Gjennom planleggingen av Frøya Kultur og Kompetansesenter jobbes det aktivt 
med å få på plass en satellitt i form av ”Froheim” på Sørburøy, og dette kan bidra til at 
Sørburøy får en ny fot å stå på.  
 
En potensiell mulighet for å avhjelpe situasjonen for Froan Forretningsdrift kan derfor være 
at Frøya kommune overtar den delen av kaien som benyttes til persontrafikk, gjennom et 
kjøp. For noen år tilbake ble noe liknende gjort på Bogøya. Her ble kaia kjøpt opp av 
kommunen for en symbolsk sum, som deretter renoverte den for rundt 1 million kroner. På 
bakgrunn av dette vil rådmannen foreslå at Frøya kommune går i dialog med Froan 
Forretningsdrift AS med sikte på et oppkjøp av den delen av kaia som benyttes til 
persontrafikk. 
 
 
 



















SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Beathe Sandvik Meland Arkiv:  060 & 85  
Arkivsaksnr.:  12/621    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
IKA TRØNDELAG, GODKJENNING AV SELSKAPSAVTALEN  
 
Forslag til vedtak: 
Frøya kommunestyre vedtar vedlagte selskapsavtale for interkommunalt arkiv Trøndelag 
IKS.  
 
Frøya kommunestyre velger ordfører som fast representant, og rådmann som vara til 
representantskapet i IKA. 
 
 
Vedlegg: 
Selskapsavtale oppdatert med 2 nye eierkommuner.  
 
Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 
 
Saksopplysninger:   
Frøya kommunestyre vedtok 21.06.12 å søke om medlemsskap i IKA Trøndelag IKS f.o.m. 
01.01.13. Kommunen har nå fått melding fra styret i IKA at kommunen opptas som medeier i 
IKA Trøndelag fra 01.01.13. Opptak av nye kommuner og endring av selskapsavtalen må 
vedtas av samtlige deltakere, kommunestyret må selv vedta avtalen.  
 
Agdenes kommune ble også opptatt som medlem i samme møte.  
 
Frøyas årlige medlemskontigenten er innarbeid i budsjettet for 2013 og i handlingplanen 
2013 – 2016.  
 
Vurdering:  
Frøya kommunestyre vedtar vedlagte selskapsavtale for interkommunalt arkiv Trøndelag 
IKS. Til å representere kommunen i representskapet velges ordfører som fast representant, og 
rådmann som vara. 
 
 
 
 

























SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Per Gundersen Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/100    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
REKRUTTERING AV RÅDMANN  
 
Forslag til vedtak: 
 
Saken legges frem uten forslag til vedtak 
Vedlegg: 
 
Øvrige dokumenter (ikke vedlagt): 
 
Saksopplysninger:   
 
Formannskapet vedtok i sak 14/13, at administrasjonen utarbeider følgende: 
 

- ”hvilke kriterier /krav skal settes til rekrutteringsfirma i forbindelse med ”anbud” 
- utvelgelse av det firma det ønskes skal få forespørsel 
- sjekke ut med virksomhetslederne hvilken kompetanse de mener en ny rådmann 

må/bør ha 
 
Formannskapet skal lage forslag til mandat som fremmes for kommunestyret” 
 
Oppfølging: 
 
Virksomhetslederne i lederforum gir følgede råd om ønsket kompetanse til fremtidig 
rådmann: 

- formell og uformell lederkompetanse, herunder relasjonskompetanse 
- god organisasjonsforståelse gjerne erfaring fra offentlig forvaltning 
- erfaring med kommuneøkonomi 
- juridisk kompetanse gjerne med erfaring fra offentlig  
- ønske om et langvarig ansettelses”forhold” til kommunen 

 
 
Tilbudsinnhenting fra rekrutteringsfirma må gjennomføres som direkte kjøp etter del I i  lov 
om offentlige anskaffelser.  
 
Det foreslås at prosedyren blir begrenset anbudskonkurranse med fire  inviterte deltakere. 
 
Når det gjelder valg av  rekrutteringsfirma, foreslås det at dette skjer etter en samlet 
vurdering av kriteriene. Det foreslås at disse kriteriene blir vektlagt: servicetilbud, kvalitet, 
pris og rask gjennomføring av prosessen. 



 
Formannskapet velger selv hvem som skal jobbe tett saman med valgt firma i prosessen, de 
kan velge at alle medlemmene er med i et arbeidsutvalg eller velge blant sine medlemmer 2-3  
personer, eks.ordfører, opposisjonsleder +1 stk,  som kommer med innstilling på ny 
rådmann.   
 
Forslag til tekst, valgte rekrutteringsbyrå: 
 
”Innhenting av tilbud på bistand i forbindelse med tilsetting av rådmann i 
Frøya kommune 
 
Stillingen som rådmann i Frøya kommune er ledig fra d.d. 
Frøya formannskap har i møte 05.02.13 gjort vedtak om at kommunen ønsker bistand fra et 
rekrutteringsfirma i arbeidet med å tilsette ny rådmann. 
 
Vi ønsker bistand med følgende: 
� Kravspesifikasjon til stillingen og utarbeidelse av utlysingstekst 
� Annonsering i pressen og søk etter/kontakt med aktuelle søkere 
� Intervju av søkerene 
� Dybdeintervju av de mest aktuelle søkerne 
� Innhenting av referanser 
� Rapportering til oppdragsgiver 
 
Arbeidet skal skje i nært samarbeid med arbeidsgruppa som formannskapet setter ned.  
Vi ønsker at firmaet som blir valgt, skal ha god kjennskap til offentlig sektor og kjennskap til 
vårt nærområde og vår region. Videre er det et krav fra oppdragsgiver at arbeidet blir utført 
og dokumentert i henhold til de lover og regler som gjelder, både generelt og særskilt for oss 
som et offentlig organ. 
 
Vi gjør oppmerksom på at det er flere firma som blir kontaktet for å komme med tilbud om 
bistand i rekrutteringsprosessen. Et evt. tilbud fra dere vil bli behandlet fortrolig, men valg 
av firma når den tid kommer, vil være offentleg. Oppdragsgiver forbeholder seg retten til å 
forkaste alle innkomne tilbud. Tildeling av oppdrag vil skje etter en samlet vurdering, der 
kriteriene pris, servicetilbud, kvalitet og rask gjennomføring av prosessen blir vektlagt. 
Tildelingskriteriene er ikke i prioritert rekkefølge. 
Skriftlig tilbud skal sendes/levere til Frøya kommune v/ordfører Berit Flåmo. Frist..” 
 
Når det gjelder valg av fire rekrutteringsbyrå, foreslår administrasjonen å velge et firma som 
har god kjennskap til offentlig sektor, kjennskap til vårt nærområde og vår region spesielt. 
Det forelås at det velges et firma som er spesielt god på toppleder-rekruttering  
 
Følgende firma foreslås ut fra referanseutsjekking: 

-  Visindi 
- Headvisor 
- Manpower (experis) 
- Bemanningshuset 
 

Vurdering:  
Et mandat fra formannskapet til kommunestyret kan f.eks være:  



 
Formannskapet gis fullmakt til å gjennomføre alle forberedelser i forbindelse med sak om 
tilsetting av ny rådmann. Formannskapet organiserer selv arbeidet. Fullmakten innebærer 
også at det kan inngås avtale med aktuellt rekrutteringsfirma. Kommunestyret får seg forelagt 
forslag til tilsetting, helst med 3 aktuelle kandidater.  
 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Frida Hanø Kvingedal Arkiv:  019   
Arkivsaksnr.:  11/186    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
OPPNEVNING AV FASTE MØTEFULLMEKTIGER I FORLIKSRÅDET    
 
 
Vedtak: 
Forslag til vedtak: 
Følgende møtefullmektiger er forespurt og har sagt ja:  

• Terje Svendsen 
• Geir Meland 
• Kirsten R. Antonsen 

Oppnevningen gjelder for resten av sittende forliksråd sin funksjonsperiode. 
 
Rådmannen får delegert myndighet til å foreta oppnevningen for neste periode. 
 
 
Vedlegg: 
 
Ingen. 
 
Vurdering:  
 
For en del år tilbake var det vanlig at lensmannen møtte som partsrepresentant for utenbygds 
klagere ved megling i forliksrådet. Denne ordningen er avviklet. I forbindelse med den 
omlegging som skjedde med den sivile rettspleie på grunnplanet fra 01.01.06, skal det nå 
oppnevnes faste møtefullmektiger for utenbygds klagere. Det er åpnet for at adgangen til å 
oppnevne delegeres til administrasjonen. En antar at det først og fremst er praktiske hensyn 
som tilsier dette. 
 
Å møte som partsrepresentant er neppe noen ”attraktiv” oppgave for de fleste. For de som 
driver næring innen saksfeltet, kan det imidlertid stille seg annerledes. Fordi oppnevningen 
bør skje raskt, og fordi en bør drøfte saken med de som måtte være aktuelle, bes det om at 
rådmannen får delegert myndighet til å foreta oppnevningen. 
 
Saken er forutsatt kun behandlet i formannskapet. 
 
 
   
 
Informasjon - Møtefullmektig i forliksrådet  
 
Det skal være et utvalg av faste møtefullmektiger ved hvert forliksråd, i henhold til 
forskrift om forliksrådene (forliksrådsforskriften) 16. desember 2005 § 3. 



 
Om møtefullmektigen 
Møtefullmektigene oppnevnes av kommunen hvert fjerde år. Flere kommuner kan gå sammen om et felles 
møtefullmektigutvalg. En møtefullmektig behøver ikke være bosatt i kommunen. I spørsmål om en part har 
møteplikt kan sekretariatet gi veiledning om bestemmelsene i tvistemålsloven §§ 278 og 279, men avgjørelse på 
dette punkt hører under forliksrådet. Sekretariatet skal til enhver tid ha en oppdatert oversikt med navn og 
kontaktinformasjon på møtefullmektigene og skal gi parter som ønsker å benytte møtefullmektig nødvendig 
veiledning, slik at parten kan kontakte en fullmektig. 
 
Som fast møtefullmektig kan oppnevnes enhver person som er over 25 år med alminnelig god samfunnsmessig 
kunnskap og som godt behersker skriftlig og muntlig norsk språk, jf forliksrådsforskriften § 3 annet ledd. Det 
anses å være en fordel at de som oppnevnes har noe kunnskap om forliksrådets virksomhet. Møtefullmektigen 
bør kunne få noe veiledning om forliksrådet og forliksrådsbehandlingen ved å henvende seg til det aktuelle 
forliksråd og sekretariatet. Informasjon finnes også på www.regjeringen.no. 
 
Møtefullmektigens forhold til parten 
Det er viktig å understreke at møtefullmektigen i forliksrådsbehandlingen kun representerer den parten han har 
fått oppdraget fra. Ved oppnevningen skal møtefullmektigene gjøres kjent med at de i den enkelte sak skal være 
uavhengige av andre interesser enn partens, slik at deres handlinger ikke påvirkes av utenforliggende hensyn. 
Det er viktig at det på forhånd tydelig avklares mellom parten og møtefullmektigen hva fullmakten innebærer og 
hvor langt møtefullmektigen kan strekke seg for bl.a. å få til et forlik under meklingen. I enkelte tilfeller kan det 
være hensiktsmessig at en slik fullmakt gjøres skriftlig. Parten har selv et ansvar for å være tydelig overfor 
møtefullmektigen om hvor langt fullmakten går, og hva han ønsker oppnådd ved forliksrådsbehandlingen. 
Dersom parten ikke oppfyller dette ansvaret, må møtefullmektigen på eget initiativ ta spørsmålet opp med 
parten. Fullmaktsforholdet bør avklares i god tid før møtefullmektigen skal møte i forliksrådet. 
 
Møtefullmektigen må sørge for å få alle relevante dokumenter fra parten og på forhånd sette seg godt inn i disse. 
 
Møtefullmektigens opptreden i forliksrådet 
Møtefullmektigen skal av parten få en skriftlig møtefullmakt som legges frem for forliksrådet. Av denne skal det 
gå frem at møtefullmektigen har anledning til å møte på vegne av parten. 
 
Under forliksrådsbehandlingen må møtefullmektigen hele tiden være klar over at han/ hun representerer partens 
interesser. Møtefullmektigen har ikke anledning til å gå utover partens påstander uten at parten har samtykket til 
dette. Møtefullmektigen har heller ikke anledning til å inngå forlik uten partens samtykke. Dersom parten har 
gitt møtefullmektigen fullmakt til å inngå forlik, må innholdet av forliket være i overensstemmelse med partens 
ønsker. 
 
Dersom møtefullmektige opptrer i strid med partens interesser, kan parten holde møtefullmektigen ansvarlig for 
dette. 
 
Godtgjørelse 
Godtgjørelse til møtefullmektig utgjør 1/3 av rettsgebyret og dekkes av vedkommende part selv. Godtgjørelsen 
er politidistriktet uvedkommende. 
 
 



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Frida Hanø Kvingedal Arkiv:  C83 &16  
Arkivsaksnr.:  13/154    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
Kommunestyret 
 
 
SØKNAD OM FRITAK FRA POLITISKE VERV  
 
 
Innstilling: 
 
Saken legges fram for politisk behandling uten innstilling. 
 
 
Vedlegg: 
 
Søknad om fritak fra Odd Harry Johansen sendt på e-post 06.02.13. 
 
Saksopplysninger:   
 
Repr. Odd Harry Johansen søker om varig fritak fra flg. politiske verv i Frøya kommune for 
resten av perioden med bakgrunn i at han har flyttet fra kommunen.  

• 4. varamedlem til kommunestyret. 
• 3. varamedlem i Hovedutvalg for forvaltning fra Ap/H. 

 
Vurdering: 
 
Dersom repr. Odd Harry Johansen får innvilget varig fritak vil: 

• Varamedlemmene til kommunestyret rykker oppover i rekkefølge og Eskil Bekken vil 
komme inn som siste varamedlem til kommunestyret ut perioden. 

• Varamedlemmene til Hovedutvalg for forvaltning vil rykke oppover og siste 
varamedlem fra Ap/Høyre må velges. 

 
Flg. nyvalg må foretas dersom Odd Harry Johansen innvilges fritak ut perioden: 
 

• Valg på siste varamedlem til Hovedutvalg for forvaltning fra Ap/Høyre ut perioden. 
 

Kommunelovens § 15 pkt. 2 sier følgende om denne typen fritak/permisjon: 
 
”Kommunestyret kan etter søknad frita, for et kortere tidsrom eller resten av valgperioden, 
den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet eller belastning kan skjøtte sine plikter i 
vervet.”  



 
Kommunelovens § 16. pkt. 2 Opprykk og nyvalg.  
 
”Hvis medlemmer av kommunestyret trer endelig ut eller får varig forfall, trer 
varamedlemmer inn i den nummerorden de er valgt.” 
 
Kommunens møtereglement har ikke bestemmelser som går ut over kommuneloven. 

 
Vurdering: 
 
Saken legges fram for politisk behandling uten innstilling. 
 
Dersom Odd Harry Johansen gis fritak for resten av perioden gjøres flg. valg: 
Siste varamedlem til hovedutvalg for forvaltning fra Ap/Høyre velges:____________ 
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Harr iet Stra nd

Fra: Rigmor Sandberg Lyngved [rigmor.lyngved@gmail.com]
Send t: 6. februar 2013 11:46 C )(..OZ .
Til: Postmottak

Frøya kommu en
Sistr anda

Fritak fra politiske verv.

Grun net flytting til en annen kommu ne og et ann et fylke ber jeg om fritak fra politiske verv fra
d .d.

Mvh

Odd Harry Joh ansen
Frøya Høyre

060 2.201 3



 
 

SAKSFRAMLEGG 
 
Saksbehandler:  Frida Hanø Kvingedal Arkiv:   
Arkivsaksnr.:  13/151    
 

Saken skal behandles i følgende utvalg: 
Formannskapet 
 
 
ORDFØRERENS ORIENTERING  
 
 
Forslag til vedtak: 
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